
PROTOKÓŁ NR IV/2014 
 

z IV sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 18 grudnia 2014 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji udział wzięło 34 radnych; 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Serdecznie witam na IV sesji Rady Miasta Gdańska. Bardzo proszę              
o zajęcie miejsc. 
W związku z wygaśnięciem mandatu radnego rady Miasta gdańska pana 
Pawła Adamowicza, Komisarz Wyborczy w Gdańsku przekazał 
postanowienie o wstąpienie na jego miejsce pana Marka Bumblisa, 
kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą 
liczbę głosów.  
 
Wpłynął wniosek Klubów Radnych Rady Miasta Gdańska o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji Rady 
Miasta Gdańska - druk 18; 
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych PO Rady Miasta Gdańska o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Prezydenta Miasta Gdańska na okres kadencji 2014-2018 - druk 16; 
 



Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze 
inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso - druk 14; 

 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie gotowości Miasta Gdańska                           
do organizacji XXV Światowego Jamboree Skautowego w 2023 r. i imprez 
poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot Związku Harcerstwa 
Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree Skautowy w 2021 roku                      
w przypadku przyznania przez Światową Organizację Ruchu Skautowego 
lokalizacji w Polsce, w Mieście Gdańsku - druk 17; 

 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  Rady Miasta Gdańska 
w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok - druk 10; 
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian treści statutu żłobka  
nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Chałubińskiego 20                        
- druk 15; 
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Domowi Integracyjno – Rodzinnemu – jednostce budżetowej - druk 11; 
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, 
na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku  - druk 12; 

 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków 
finansowych na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo                            
– wychowawczych typu rodzinnego na terenie Miasta Gdańska - druk 13; 
 

  

Proponuję, aby złożenie ślubowania przez pana Marka Bumblisa odbyło się 
przed głosowaniem uchwały budżetowej, tj. w punkcie 3A. 
Zatem kto z pań i panów radnych jest za włączeniem ślubowania                 
do porządku? 



 
Za    -      28 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 3A. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej              
i stałych Komisji Rady Miasta Gdańska - druk 18. Kto z pań i panów 
radnych jest za włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 3B. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta 
Gdańska na okres kadencji 2014-2018 - druk 16. Kto z pań i panów 
radnych jest za włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        1 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 2A. 
 
 
 
 



Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso - druk 14. 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 2B. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXV 
Światowego Jamboree Skautowego w 2023 r. i imprez poprzedzających 
wydarzenie – Światowy Zlot Związku Harcerstwa Polskiego w 2018 roku           
i Europejski Jamboree Skautowy w 2021 roku w przypadku przyznania 
przez Światową Organizację Ruchu Skautowego lokalizacji w Polsce,              
w Mieście Gdańsku - druk 17. Kto z pań i panów radnych jest za 
włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 2C. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok - druk 10. Kto z pań i panów radnych 
jest za włączeniem tego projektu do porządku? 
 
 
 



Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 6. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia zmian treści statutu żłobka  nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą               
w Gdańsku przy ul. Chałubińskiego 20 - druk 15. Kto z pań i panów 
radnych jest za włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 7. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Integracyjno – Rodzinnemu – 
jednostce budżetowej - druk 11. Kto z pań i panów radnych jest                     
za włączeniem tego projektu do porządku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 8. 
 
 
 
 
 



Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 
roku  - druk 12. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego 
projektu do porządku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 9. 
 
 
Głosujemy włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 
placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego na terenie 
Miasta Gdańska - druk 13. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem 
tego projektu do porządku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
        

                      Rada Miasta Gdańska 
  w głosowaniu  włączyła do porządku obrad; 

 
Będzie w punkcie 7 w podpunkcie 10. 
 
 
Porządek sesji: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 

2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska;  
 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
3A. Ślubowanie pana Marka Bumblisa – radnego Rady Miasta Gdańska; 



3B. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składów osobowych 
Komisji   Rewizyjnej i stałych Komisji Rady Miasta Gdańska - druk 18; 

 

4. Wystąpienie Prezydenta Miasta Gdańska Pawła Adamowicza; 
 

5. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2015-2040 (druk 1527 + autopoprawka); 

                         
                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
 Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2015                    
(druk 1528 + autopoprawka); 

 

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
  Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

 stanowisko Prezydenta Miasta do wniosków Radnych i Komisji Rady Miasta 
Gdańska do projektu budżetu na 2015 rok,  

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

 przedstawienie opinii Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska,  

 wystąpienia przedstawicieli Klubów Radnych,  

 dyskusja,  

 ustosunkowanie się Prezydenta Miasta do wystąpień,  

 głosowanie. 
 

7. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2014-2040 (druk 8 ); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 

  

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok              
(druk 9); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

2A) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Gdańska                 na 
okres kadencji 2014-2018 (druk 16); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                    Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 
 

2B) w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk 14); 

 

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska - Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 



2C) w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXV Światowego Jamboree 
Skautowego w 2023r. i imprez poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot 
Związku Harcerstwa Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree Skautowy w 
2021 roku w przypadku przyznania przez Światową Organizację Ruchu 
Skautowego lokalizacji w Polsce, w Mieście Gdańsku (druk 17); 

 

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

3) w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
działającej pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku  
(druk 4); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej; 
 

4) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                     
z siedzibą w Gdańsku (druk 5); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej; 

 

5) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością              
z siedzibą w Gdańsku (druk 6); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
 Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej; 
 

6) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia jednostkowej 
stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku                na 2014 rok 
(druk 10); 

               Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

7) w sprawie uchwalenia zmian treści statutu żłobka nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą                     
w Gdańsku przy ul. Chałubińskiego 20  (druk 15); 

               Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
 
 



8) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Integracyjno – Rodzinnemu 
– jednostce budżetowej (druk 11); 

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 

                    Janina Lidtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 
roku (druk 12); 

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 

                    Janina Lidtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

 

10) w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka                      
w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego na terenie Miasta 
Gdańska (druk 13); 

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 

                    Janina Lidtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

 

8. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  
9. Wnioski, oświadczenia osobiste.  
10.Zakończenie obrad. 
 
 
 

 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komunikaty stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Szanowni państwo o godzinie 13.00 mamy spotkanie opłatkowe,                   
na które państwa wszystkich zapraszamy. 
 
Czy są komunikaty komisji? Nie widzę. Komunikaty Prezydenta? Też nie 
ma. 
 
 
 
 
 
 



 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 
 
Radna ALEKSANDARA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu 
Radnych PO 
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, zgromadzeni 
państwo. Dziś właściwie taka w pełni robocza sesja Rady Miasta 
Gdańska w kadencji 2014-2018. Rada miasta się zmieniła w tej kadencji 
ponieważ silniejszy jest klub opozycyjny, składamy się tylko z dwóch 
klubów. Ale to odpowiedzialność za nadawanie tonu polityce miasta 
wyborcy powierzyli Platformie Obywatelskiej, klubowi, któremu mam 
zaszczyt przewodniczyć. Wierzę, że koledzy z tej strony Sali będą także 
chcieli współpracować dla dobra i rozwoju naszego miasta, tak jak 
bywało to w poprzedniej kadencji i myślę, ze będzie tak nadal. Klub 
Radnych Platformy Obywatelskiej to mix radnych z dużym 
doświadczeniem, radnych, którzy się na wielu frontach już sprawdzili, ale 
także mamy wielu młodych radnych z nowa energią i wierzę, ze dla 
dobra miasta będziemy ją umieli spożytkować. Nie boimy się 
odpowiedzialności, natomiast widzimy to co działo się w kampanii 
wyborczej i widzimy na czym mieszkańcom naszego miasta zależy. 
Widać to także w pierwszych ruchach pana prezydenta Adamowicza, 
który jest także z tej samej formacji politycznej i będziemy stawiali w tej 
kadencji na dialog z mieszkańcami, bo widać, ze to jest to, czego bardzo 
mieszkańcom brakuje i było tematem kampanii wyborczej. Drugim 
ważnym wyzwaniem jest nowa perspektywa unijna i finansowanie 
przyszłych projektów, które także zmienią nasze miasto. Będziemy 
pewnie za chwile o tym mówić w dyskusji budżetowej.  
Szanowni państwo życzę wam wszystkim, ale przede wszystkim 
naszemu miastu i jego mieszkańcom, by ta kadencja rady miasta była 
pasmem rozwoju i sukcesów. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu Radnych 
PiS 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, szanowni 
goście. Rozpoczynamy nową kadencję, w nowym składzie 
symptomatycznie, że proporcje na tej sali się znacząco zmienił. Mój             
vis-a-vi z poprzedniej kadencji zawsze mówił z nieskrywana satysfakcją: 
Gdańszczanie powierzyli nam pełnie władzy. Dzisiaj to też padło na tej 



sali, ale odrobinę bardziej realnie niż to o czym mówił poprzedni 
przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. Ja mu zawsze 
wtedy dopowiadałem, ze owszem pełna władza jest w rekach Platformy 
Obywatelskiej, ale również pełna odpowiedzialność. Co symptomatyczne 
dzisiaj go nie ma z nami na tej sali. Myślę, że rzeczywiście nawiązując 
do wystąpienia mojej poprzedniczki, jak również do pierwszego 
publicznego wystąpienia pana prezydenta po zaprzysiężeniu, wszyscy 
powinniśmy skoncentrować się na słowie kluczu, ale nie Tylko słowie, 
ale rzeczywistej współpracy dla mieszkańców miasta Gdańska.                    
Co prawda tutaj widzimy pewien postęp bo w tej kadencji już na 
poziomie komisji ta współpraca występuje, ja rozumiem chęć posiadania 
funkcyjnych członków komisji, tutaj w związku z tym parytety nie zostały 
zachowane, ale jest pewien postęp w stosunku do kadencji, która w tym 
roku minęła. Dziwne było to, byłem na jednej komisji, gdzie 
przewodnicząca dopuściła do obecności na tejże komisji przedstawicieli 
mieszkańców miasta Gdańska, co prawda nie bardzo chciała udostępnić 
im głos i zapoznać ich z raportem, który miasto sporządziło w ich 
sprawie i tutaj argumentacja, ale rozumiem, ze to zaszłości, które będą 
się zmieniały, argumentacja była taka: bo oni się nie zgłosili do mnie jako 
do przewodniczącej, ani do żadnego radnego Platformy Obywatelskiej. 
Wiec drogie koleżanki i koledzy, wiec każdy z nas ma mandat równy 
wobec mieszkańców i tak jak pan prezydent kilkakrotnie już o tym mówił, 
mieszkańcy nie maja barw politycznych i ich sprawy nie maja barw 
politycznych, powinniśmy wszystkich traktować równo. Także droga 
platformo widzimy postęp, ale nie idźcie ta drogą. Co prawda moje 
koleżanki i koledzy z mojego środowiska politycznego mogą mieć mi to 
za złe, bo w zasadzie z naszego punktu widzenia moglibyśmy 
powiedzieć: róbcie tak dalej, bo jak dzisiaj widzimy w postępie 
geometrycznym Klub Prawa i Sprawiedliwości rośnie, w związku z tym w 
następnej kadencji dokładnie mogłyby się odwrócić proporcje na tej sali, 
czego mojemu Środowisku politycznemu życzę, ale generalnie zgadzam 
się w  pełni z panem prezydentem, ze interes mieszkańców i sprawy 
mieszkańców powinny być dla nas najważniejsze, a te pierwsze śliwki 
robaczywki, w tej kadencji ulęgną zmianie czy też poprawie.  Jak 
powiedziałem pan prezydent też w swoim pierwszym publicznym 
wystąpieniu powiedział, ze liczy się współpraca. Chcielibyśmy 
potraktować bardzo poważnie i wziąć za dobrą monetę te oświadczenie, 
rzeczywiście problemy mieszkańców nie mają barw politycznych, pan 
prezydent zadeklarował otwarcie na wiele różnych środowisk, mam 
nadzieję, ze środowisk w Radzie Miasta Gdańska również i my taka 
współpracę deklarujemy. Zresztą już w poprzedniej kadencji były takie 
symptomy czy zaczątki tejże współpracy. Jesteśmy bardzo wdzięczni w 
imieniu mieszkańców panu prezydentowi, ze zechciał się przychylić do 



wniosku radnych Prawa i Sprawiedliwości z września 2013 roku                       
i rozpoczął program remontów chodników. My z kolei bardzo mocno 
współpracowaliśmy i angażowaliśmy się w przygotowanie Strategii 
Gdańsk 2030. Rozumiem, że ta strategia jest tylko zbiorem ogólnie 
słusznych postulatów, haseł, które będą dopiero teraz doprecyzowane              
w programach operacyjnych. Deklaruje w imieniu Klubu Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości, ze bardzo mocno w prace przygotowawcze tychże 
programów operacyjnych się włączymy. 
Pan prezydent jeszcze złożył po wyborach dwie istotne deklaracje.              
Po pierwsze, że co roku będzie rozliczał się ze swoich zobowiązań 
podjętych w kampanii wyborczej, my tutaj też w pełni deklarujemy 
pomoc, to jest materiał, screen ze strony pana prezydenta, który został 
zrobiony w dzień drugiej tury wyborów i jak co roku pan prezydent będzie 
składał sprawozdanie z realizacji tego programu, my chętnie również 
pomożemy panu prezydentowi rozliczyć się z tych zobowiązań.                      
I wreszcie, chciałem powiedzieć na koniec, deklaracja pana prezydenta 
podczas dorocznego spotkania obywatelskiego gdańszczan. Ja nie 
ukrywam, że osobiście bardzo mnie to ucieszyło, bo przypomnę                    
z poprzedniej kadencji wnioski naszego kolegi radnego Kamińskiego 
dotyczące chociażby umowy z Polnordem i Wyspy Spichrzów. Mimo 
wygranego procesu w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym,                        
tej umowy nie otrzymał, ale pan prezydent zadeklarował, że tego typu 
umowy będą ogólnie dostępne w Internecie i publikowane będą do 
publicznej wiadomości w formie internetowej w ciągu przyszłego roku jak 
rozumiem. Także bardzo nas to cieszy i ta transparentność tylko i 
wyłącznie może być przyjęta pozytywnie przez mieszkańców, ale tez 
przez radnych opozycji. Jak powiedziałem wcześniej, wszystkie dobre 
projekty, które służą poprawianiu warunków życia mieszkańców, będą 
wspierane aktywnie przez Klub Prawa i Sprawiedliwości. Dziękuję 
państwu.    
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Pani radna Dunajewski chce coś powiedzieć, odpowiedzieć cos tak? 
Przypomnę, ze to są oświadczenia klubowe, ale jeśli odnośnie 
wypowiedzi to bardzo proszę krótko. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA - DASZCZYŃSKA 
Panie radny naprawdę trzeba mieć maksimum złej woli. Pan był obecny 
na naszej komisji, natomiast osoby, które się pojawiły na naszej komisji 
zadzwoniły do mnie o godzinie 15.00. Okrążyły w sposób maksymalny, 
zgłosiły się do wszystkich tylko nie do mnie jako przewodniczącej 
komisji, stąd jakby fakt, że nie zostały wpisane do programu. 
Poradziliśmy sobie, został udzielony głos mimo wszystko. Jeżeli chodzi o 



raport. Raport był skierowany do radnych nie do przedstawicielek tej 
fundacji, natomiast oczywiście został udostępniony. Ja mam prawo pytać 
czy mogę udostępnić ten raport, co niniejszym uczyniłam w momencie, 
kiedy usłyszałam, ze MOPR wyraża na to zgodę. Tam nie było żadnego 
podtekstu politycznego chodziło tylko o to, że państwo spotkaliście się            
z fundacją, nie przekazaliście ni żadnych informacji. Pytałam swoich 
kolegów z PO czy może znają temat i tyle.     
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu Radnych 
PiS 
Panie przewodniczący, koleżanko przewodnicząca. Ja nie mówiłem              
o sprawie, bo to nie o to chodziło. Widzę, ze pani kontekstu mojej 
wypowiedzi nie zrozumiała. Ja nie wymieniłem ani komisji, ani po 
nazwisku danego przewodniczącego, chodziło mi raczej o mechanizm, 
trochę różny od tego, który deklaruje pan prezydent. Mi nie chodziło o 
konkretna tą sprawę, tylko generalnie zabrzmiało to w formie dość 
znaczącego dysonansu, bo mieszkańcy śmieli zgłosić się do opozycji a 
nie do mnie czy do kolegów radnych z Platformy. Proszę tego nie brać 
bezpośrednio do siebie. Tylko mówię, zwróciłem uwagę na mechanizm, 
który mam nadzieję, w tej kadencji nie będzie obowiązywał. Dziękuję . 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Szanowni państwo przechodzimy do ślubowania pana Marka Bumblisa. 
Zapraszam tutaj, proszę tez panią radną Jankowiak o odczytanie na 
mównicy rotę ślubowania. 
 
Radna Beata Jankowiak odczytała rotę ślubowania:  
  
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro Miasta Gdańska i jego mieszkańców.” 
 
Można dodać zdanie: 
 
„Tak mi dopomóż Bóg” 
 
 
Radny Marek Bumblis 
Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy. Prosimy o wystąpienie pana Prezydenta Miasta Gdańska.  
 



 
PUNKT 3A 

 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składów 
osobowych Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji Rady Miasta 
Gdańska - druk 18 

 
 
 

Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Przedstawiła projekt uchwały druk 18  wraz z uzasadnieniem. 
 
Radni zgłoszeni do Komisji Rady Miasta Gdańska wyrazili zgodę.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań  i panów jest                   
za podjęciem projektu uchwały druk 18? 
 
 

 Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       

          Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 
 
 

Uchwałę Nr IV/5/14 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów 
osobowych Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji Rady 

Miasta Gdańska 
              

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

 
 
 
 



PUNKT 4 
 

WYSTĄPIENIE PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA 
 
 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie i panowie. Za chwile 
będziemy szczegółowo omawiać dwa ważne dokumenty, a mianowicie 
Wieloletnia Prognozę Finansową dla miasta Gdańska do roku 2040 oraz 
budżet miasta na rok 2015. te dwa dokumenty są ze sobą ściśle 
powiązane i mamy świadomość, ze do roku 2022 i WPF jak i budżety 
roczne będą zdeterminowane nowa perspektywa finansową Unii 
Europejskiej. A my chcemy z tej ostatniej szansy dużej pomocy 
finansowej Unii Europejskiej  skorzystać.  
Szanowni państwo przygotowując budżet na rok 2015 oczywiście 
bierzemy pod uwagę sytuację gospodarczą w naszym kraju. Wszystkie 
wskaźniki ekonomiczne przedstawiane co roku przez Ministra Finansów. 
Mamy świadomość, ze gospodarka Gdańska, jej produktywność, a wiec 
tez i jej dochodowość ściśle wpływa na nasze możliwości budżetowe.  
W przyszłym roku realny wzrost PKB powinien wynieść około 2%.  
Zgodnie z założeniami Rządu w 2015 r. realne tempo wzrostu PKB ma 
natomiast wynieść 3,4%. Głównym stymulatorem wzrostu 
gospodarczego będzie wzrost popytu krajowego, w tym głównie wzrost 
spożycia prywatnego oraz utrzymanie wysokiej dynamiki prywatnych 
inwestycji. 
 Również inwestycje publiczne, które w przyszłym roku w Gdańsku  
i w większości województw nieco wyhamują przez najbliższe parę lat ten 
cykl inwestycyjny teraz będzie notował raczej naturalną obniżkę, aby pod 
koniec II dekady tego wieku znowuż wzrosnąć. Bo kończymy inwestycje  
i przygotowujemy projekty inwestycyjne nowe pod nową perspektywę 
Unii Europejskiej  
 Stopa bezrobocia w Gdańsku będzie się wahać od 5,6 – 5,8 %, 
przy zakładanym w skali kraju 11,8 %. Zapobieganie bezrobociu jest 
jednym z najważniejszych czynników wzrostu poziomu jakości życia, 
dlatego władze Miasta przykładają dużą wagę do tworzenia nowych 
miejsc pracy i do wzmocnienia usług pośrednictwa pracy. Gdańska 
Agencja Rozwoju Gospodarczego, odpowiedzialna za pozyskiwanie 
inwestorów, planuje liczne działania promocyjne, przyciągające do 
Gdańska przedsiębiorców z sektora wysokich technologii, a także z 
tradycyjnych branż przemysłu. W naszym Mieście, tylko w I półroczu 
2014 powstało 3147 nowych podmiotów gospodarczych. 
 



 Wysoka Rado, prognozę budżetu Miasta oparto na analizie danych 
historycznych z wykonania budżetu z lat poprzednich oraz w oparciu o 
rządowe wskaźniki makroekonomiczne.  

Oszacowano następująco: 

 PKB  –  3,4 % 

 Średnioroczna inflacja – 1,2 % 

 WIBOR – 3,2 % 

 Wzrost cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych  
za I półrocze w stosunku do roku ubiegłego – 0,4 % 

Planujemy dochody w wysokości 2.635,4 mln zł, a wydatki na poziomie 
2.622,5 mln zł. Zakładana nadwyżka budżetowa w kwocie  12,9 mln zł, 
zostanie przeznaczona na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 
Dochody ogółem będą niższe w stosunku do przewidywanego 
wykonania o 3,0 % z tytułu mniejszych dotacji z UE, z racji kończącej się 
perspektywy finansowej 2007-2013, oraz ze sprzedaży mienia 
komunalnego.  
 Głównymi źródłami dochodów są: 
- udziały w podatkach państwowych (m. in. PIT, CIT, PCC)749,6 mln, 
 tj. 28,4 % wpływów ogółem; 
- subwencje i dotacje na zadania własne i zlecone 604 mln, tj. 22,9 % 
wpływów ogółem; 
- dotacje z Unii Europejskiej 432 mln, tj. 16,4 % wpływów ogółem; 
- podatki i opłaty lokalne (m. in. podatek od nieruchomości i środków                                                                                                                                                                
transportowych) 373,4 mln, tj. 14,2 % wpływów ogółem; 
- dochody z mienia komunalnego 167,8 mln, tj. 6,4 % wpływów ogółem; 

 
W 2015 roku również wydatki ogółem będą niższe,  mianowicie o 

5,8 %, w związku z kończeniem się cykli inwestycyjnych wielu 
przedsięwzięć. W dalszym ciągu wydatki majątkowe stanowić będą 
ponad ¼ budżetu Miasta,  tj. 25,6 % i wyniosą 670,4 mln zł. 

 
Największe inwestycje dofinansowane z Unii Europejskiej i kończone 
w 2015 r., to: 

- Połączenie Portu Lotniczego z Portem Morskim – Trasa 
Słowackiego 149,5 mln zł; 
- Gdańskie Projekty Komunikacji Miejskiej III B i III C 188,1 mln zł; 
- Zintegrowany System Zarządzania ruchem – Tristan 21 mln zł; 
- Rozwój Komunikacji Rowerowej w Aglomeracji Trójmiejskiej             
9,4 mln zł; 
- Rewitalizacja Dolnego Miasta 7,2 mln zł; 
 

 



 Planujemy kontynuację programu modernizacji chodników (15,7 
km) i nawierzchni ciągów komunikacyjnych (3,5 km), którego celem jest 
poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego i komfortu mieszkańców. 
Wyasygnowane na ten cel środki, to kwota 26,1 mln zł. 

Ponadto, już po raz drugi w gdańskim budżecie wydzielono środki 
na budżet obywatelski (tegoroczna edycja w wysokości 11 mln zł), w 
ramach którego realizowane są projekty wybrane przez Mieszkańców.  
 Gdańsk przygotowuje się do pozyskania dofinansowania z UE na 
kolejne inwestycje. Przewidziano środki w wysokości 32 mln, m. in. na 
opracowanie koncepcji i dokumentacji projektowej na budowę układów 
drogowych i tras rowerowych wzdłuż ulic miasta. 
  
 Główne projekty to: 
- dokumentacja dla ulic Nowa Bulońska Północna, Nowa Jabłoniowa, 

Nowa Politechniczna wraz z torami tramwajowymi, Nowa Portowa 
– Nowe Kaczeńce i przebudowa ulic Ku Ujściu i Przetoczna; 

- Gdański Program Przeciwpowodziowy  - realizacja kanalizacji                      
w dzielnicach Strzyża i Osowa; 

- rewaloryzacja obiektów fortecznych, przebudowa obiektu Redita 
Napoleońska i budowa planetarium w Centrum Hewelianum; 

- prace przygotowawcze związane z rewitalizacją Biskupiej Górki. 
 

W przyszłym roku spółki miejskie planują przeznaczyć 196 mln zł 
na inwestycje, i tak: 
  
GIWK – Gdański Projekt Wodno-Ściekowy II 85 ml i modernizacja 
infrastruktury wodno-kanalizacyjnej   
ZKM – m. in. modernizacja zajezdni tramwajowej Gdańsk– Wrzeszcz               
i składów tramwajowych zakupionych w Kassel 36 mln 
GARG – budowa Pomorskiego Centrum Logistycznego 31 mln                           
i rozbudowa układów komunikacyjnych, zapewniających dostęp drogowy 
do terenów inwestycyjnych 
TBS „Motława”, GTBS oraz GIS - budowa budynków mieszkalnych 
ze 156 lokalami mieszkalnymi 27,2 mln  
 

Planowane wydatki bieżące będą wyższe o 2,2 %, głównie 
w sektorach: 
- oświata i wychowanie - o 36,4 mln zł  

(dotacje dla publicznych i niepublicznych podmiotów 
edukacyjnych oraz wzrost wynagrodzeń w związku z 
tworzeniem nowych oddziałów samorządowych szkołach 
podstawowych); 

- obsługa długu - o 9,4 mln zł; 



- wpłata „janosikowego” - o 4,9 mln zł; 
- gospodarka komunalna - o 4,2 mln zł (ochrona środowiska, 
utrzymanie terenów zieleni miejskiej oraz zadrzewienie przestrzeni 
miejskich); 

W przyszłorocznym budżecie przewidziano prawie 48 mln zł na 
remonty obiektów gminnych, m. in.: 
- gospodarka mieszkaniowa 13,2 mln remonty realizowane przez 
GZNK, w tym ok. 170 lokali mieszkalnych za 4,4 mln zł, chcemy w 
tej kadencji zlikwidować wszystkie pustostany; 
- oświata i opieka społeczna 3,8 mln; 
- kultura i sport 4,6 mln; 
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska 13,4 mln; 
- melioracje i drogi publiczne 11,7 mln; 
  

Ponadto, dofinansujemy komunikację miejską w wysokości          
133,2 mln zł, to jest w 52,1 %, oraz wydatki bieżące w edukacji w 
kwocie 328,4 mln zł, tj. 44,2 %. 

 
Zaplanowane w budżecie środki na realizację projektów 

inwestycyjnych, ponad ¼ budżetu, oraz wydatki bieżące wpłyną na 
podniesienie jakości życia mieszkańców oraz rozwój społeczny 
Miasta. 
 Zadłużenie Gdańska na koniec 2015 roku wyniesie 1.139 mln 
zł i w relacji do dochodów ogółem stanowić będzie 43,23 %. 
Nowy wskaźnik obsługi długu, obowiązujący od 1 stycznia 2014 r.,  
ukształtuje się na poziomie 4,18 %, przy dopuszczalnym 10,25 %. 
Wysokość wskaźnika uzależniona jest od wypracowanej nadwyżki 
operacyjnej z 3 lat ubiegłych (2012-2014), liczonej jako różnica 
między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi. Tylko w 2015 
roku ma ona wynieść około 180 mln zł. Tutaj ważne wyjaśnienie, ta 
nadwyżka, chociaż skromna, nadwyżka budżetowa jest ważnym 
składnikiem budowania poduszki inwestycyjnej na inwestycje,                 
z której będziemy korzystać, będziemy z niej brać w kolejnych 
latach. Bardziej pod koniec tej kadencji, a najbardziej w latach 2018 
– 2022. Ja o tym tak mówię szczegółowo, abyśmy w tej kadencji, to 
też taka moja prośba, tez i do dziennikarzy, nie epatowali się 
nawzajem zadłużeniem miasta, które jest niezwykle bezpieczne i 
szukajmy innych argumentów, natomiast nie sięgajmy do tego 
argumentu, bo to po prostu w ogóle nie ma nic wspólnego z  
prawdą. Wiec jesteśmy miastem niezwykle bezpiecznym, mogą nam 
wszyscy zazdrościć.  
 



Zadłużenie Miasta charakteryzuje się korzystną strukturą, 
ponieważ w większości zostało zaciągnięte w międzynarodowych 
instytucjach finansowych. Zapewniony jest stosunkowo niski koszt 
finansowania i równomierny profil spłaty. Agencja Fitch Ratings 
w miesiącu październiku pozytywnie oceniła finanse Miasta, 
utrzymując rating na dotychczasowym poziomie. 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
w dniu 28 listopada br. pozytywnie zaopiniował projekt uchwały 
budżetowej Miasta Gdańska na 2015 rok oraz projekt WPF na lata 
2015 – 2040. Komisja Strategii i Budżetu oraz komisje branżowe 
pozytywnie oceniły plany finansowe Miasta.  
 Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, proszę 
zatem o uchwalenie obu tak ważnych dla Miasta projektów 
finansowych. Podjecie budżetu na rok 2015, który jest budżetem 
proinwestycyjnym, zrównoważonym i co ważne budżetem, który 
myśli o perspektywie dłuższej, do roku 2022, bo to choć w kampanii 
wyborczej praktycznie nie zostało podnoszone, nie było 
przedmiotem debaty kampanijnej ku mojemu zdziwieniu. Jest to 
ostatnia szansa na duże środki unijne. I musimy w związku z tym 
wydawać pieniądze na projekty i już je przygotowywać.                        
Ze świadomością, że odcinanie kuponów od tych inwestycji 
zaprojektowanych będzie w nowej kadencji, czyli w latach 2018 – 
2022. czyli poniekąd nasza kadencja będzie kadencja mało 
spektakularną. To chcę powiedzieć, żeby wysoka rada nie miała 
pretensji. Będą inwestycje, ale one nie będą tak spektakularne jak w 
tej poprzedniej. Spektakularne inwestycje zaczną się w  roku 2018, 
czyli w  następnej kadencji. Ale na pewno będzie się wiele dobrego 
dziać i to jest najważniejsza rzecz. Także bardzo proszę o poparcie 
WPF i budżetu miasta na rok 2015. Dziękuję za uwagę.  
 

Prezentacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.    
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy.  
 
 
 
 
 
 
 
 



PUNKT 5 
 

Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 1527 + autopoprawka) 

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1527 z autopoprawką zgodnie                     
z uzasadnieniem, oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
(załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Druk 1527 wraz z autopoprawkami wszystkie Komisje 
Rady Miasta Gdańska Szanowni, poza rewizyjną, ona nie opiniuje, 
pozostałe 10 komisji opiniowało pozytywnie ten projekt uchwały. Głosów 
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2040 wraz                                  
z autopoprawkami? 
 
 

 Za    -      21 
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        1 
       

          Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 
 
 

Uchwałę Nr IV/6/14 
 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 

              

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

 
  
 



PUNKT 6 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2015 
(druk 1528 + autopoprawka) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1528 z autopoprawką zgodnie                     
z uzasadnieniem, oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
(załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, Komisja Polityki Gospodarczej                
i Morskiej nie opiniowała, Komisja Zagospodarowania Przestrzennego 
nie opiniowała, Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna, Komisja Edukacji opinia pozytywna, Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna, Komisja Kultury też 
pozytywna, Komisja Sportu też pozytywna, Komisja Zrównoważonego 
Rozwoju nie opiniowała, Komisja Turystyki i Promocji opinia pozytywna. 
Proszę teraz przedstawicieli klubów o wystąpienia. Bardzo proszę pan 
przewodniczący Grzegorz Strzelczyk. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu Radnych 
PiS 
Panie Przewodniczący, panie Prezydencie, w trakcie kampanii 
wyborczej, czy też tuz przed kampanią wyborczą, jeden z kandydatów 
startujących i ubiegających się o urząd Prezydenta Miasta Gdańska 
przesłał interesujące pismo do pani skarbnik, zdaje się, ze było 
zatytułowane „Pani skarbnik do sztambucha”.  Z wieloma tezami tego 
posłania, pisma się nie zgadzam, bo to jest takie podejście dla ludzi z 
zewnątrz jeśli chodzi o sprawy samorządowe, podejście takie czysto 
technokratyczne, ekonomiczne z zarządzania przedsiębiorstwem. 
Przebijało eto w piśmie tego kandydata. Finanse samorządu są 
troszeczkę bardziej subtelne i nie kierują się do końca tymi samymi 
zasadami, którymi należy się kierować w przedsiębiorstwie 
komercyjnym. Zgodnie z KSH jak państwo wiecie przedsiębiorstwo jest 
nakierowane na maksymalizowanie osiąganego wyniku finansowego, i to 
nieco różni finanse samorządowe od finansów przedsiębiorstwa.                         
Ale wracając do tego budżetu. Jedno co w tym piśmie było  zasadne, to 
nie radziłbym się nikomu przywiązywać do danych zapisanych w tej 
książce, bo będziemy to zmieniać. I tutaj mieliśmy też wczoraj drobna 
polemikę z panem prezydentem Bojanowskim. Jeżeli te zmiany wynikają 



z czynników wewnętrznych czy z czynników makro, jak najbardziej są 
zasadne. Ja przypomnę, ze w ubiegłej kadencji klub opozycyjny PiS raz 
również poparł zmiany budżetu, bo one chroniły finanse miasta Gdańska  
przed zakusami ministra Rostowskiego, wówczas Ministra Finansów.           
To tyle, jeżeli chodzi o ta książkę, ja bym się do niej specjalnie nie 
przywiązywał.  
Z tego wystąpienia pana prezydenta, dotyczącego budżetu, po raz 
kolejny dostrzegam mądrość mojego profesora od statystyki, który 
zawsze mówił, statystyka jest jak drzewo, każdy się o nie oprzeć może. 
Pan prezydent jako jeden z pozytywów tego budżetu przedstawił,                  
że wzrost na remonty w oświacie i opiece zdrowotnej to jest 3,8 mln.             
Ale ja powiem, ze to jest spadek o 28,2%, także trudno uznać to za taki 
jednoznaczny i ewidentny sukces, a co postrzegania tego faktu, nic 
dziwnego, że się w tym postrzeganiu różnimy. Zaniepokoił mnie również 
znaczący spadek w utrzymaniu dróg. Dróg jak wiemy w ostatnich latach, 
które są jednymi ze sztandarowych inwestycji w ostatnich latach, 
znacząco przybyło, a środków na utrzymanie dróg w 2015 mamy spadek 
o 7, 9%. Podobnie niepokojąca jest stagnacja w systemie opieki 
społecznej, środków przeznaczonych na opiekę społeczną. 
Społeczeństwo się starzeje, w związku z  tym te nakłady powinny 
proporcjonalnie do tego rosnąć, a one a one wzrastają w zasadzie 
symbolicznie, bo o 0,2%. 
 Pan prezydent był uprzejmy zauważyć, że zadłużenie miasta Gdańska 
na poziomie 4,18 jeżeli chodzi o nowe wskaźniki jest bezpieczne i to jest 
prawda. Ale to zadłużenie mimo wszystko jest kosztowne. Przyjmujemy 
z zadowoleniem nadwyżkę operacyjną, która nie tyle stanowi poduszkę, 
co punkt wyjścia do lewarowania przyszłych projektów unijnych i wkład 
własnych środków, które będą niezbędne do… (około 1 minutowa 
przerwa w nagraniu) . 
Także ta nadwyżka operacyjna będzie stanowiła 169 mln i to nas cieszy 
rzeczywiście jako ta kwota minimalna do pozyskiwania środków, 
finansowania nowych projektów unijnych. Przypomnę, ze pierwotnie 
nadwyżka w roku 2015 miła wynosić 10,8 mln, w związku ze złożoną 
autopoprawką ona wzrasta do 12,9 mln i to też jest w sumie mimo tych 
cieć w remontach, inwestycjach, informacja pozytywna. ale dla przykładu 
chciałabym powiedzieć jaki jest mechanizm, bo to mówię ta książka, co 
do treści bym się nie przywiązywał, natomiast ona wyraża pewnego 
rodzaju intencje jakie towarzyszą panu prezydentowi, jeżeli chodzi o 
rozwój miasta. I jak mówię co do tych nadwyżek nie dyskutujemy, 
jesteśmy absolutnie zgodnie, być może byśmy inaczej te oszczędności 
rozłożyli. Przypomnę, że jeżeli chodzi o oszczędności to wycofano się z 
rewitalizacji Oruni i Biskupiej Górki na przykład. Widzieliśmy w 
prezentacji pana prezydenta, że w roku 2015 będzie przygotowywany 



dopiero program rewitalizacji Biskupiej Górki. Także tutaj jesteśmy 
zadowoleni, ze ta nadwyżka, i bylibyśmy ja skłonni z zadowoleniem 
witać, ale w jednej z kolejnych uchwał na dzisiejszej sesji będziemy 
dokapitalizowywać jedną ze spółek miejskich komercyjnych. I u się 
fundamentalnie nie zgadzam z prezydentem Bojanowskim, co do 
sensowności. Zresztą uczestniczyłem w posiedzeniach 3 czy 4 komisji, 
które omawiała budżet roku 2015 i przykro mi było patrzeć na dyrektor 
Bierut, która zawsze zaczynała omawianie budżetu swojego wydziału od 
„przychody pochodzą z dywidendy dwóch spółek, GPC i Sour, o reszcie 
spółek nie wspominała i to się nie dziwię. Symptomatyczne jest to, że 
nad tymi dwoma spółkami miasto pozbyło się władztwa i dlatego być 
może z tamta jest dywidenda. Inne spółki natomiast dokapitalizowujemy. 
I to o czym mówiłem, co do podejścia i kierunku jak najbardziej tak, 
budżet jest pod tym względem sensowny, ale tu mówię, na sesji jeszcze 
druga ręką, przy nadwyżce blisko 13 milionowej w roku 2015, 7,7 mln 
dokapitalizowujemy jedną ze spólek komercyjnych. Czyli zobaczcie 
państwo, z tych inwestycji, które poczyniona w latach poprzednich, o 
których pan prezydent wspominał i często słusznie się tymi inwestycjami 
chwalił, one rzeczywiście zmieniają nasze miasto, my nie dość, z 
spłacamy, czyli w  elemencie tego zadłużenia są kwoty, które musimy 
przeznaczyć na spłatę dużej inwestycji, to jeszcze bieżąco dokładamy do 
ich utrzymania. Musimy o tym pamiętać, że dokładamy z opłat lokalnych 
z danin, które wnoszą gdańszczanie. I dlatego Prawo i Sprawiedliwość 
nie jest w  stanie poprzeć tego budżetu. Dziękuję.   
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu 
Radnych PO 
Właściwie po wystąpieniu pana przewodniczącego Grzegorza 
Strzelczyka myślałam, że w ostatnim zdaniu powie, że poprą budżet bo 
właściwie niemal nic złego pan przewodniczący na temat projektu 
budżetu nie powiedział. Ale musimy się rozczarować, okaże się w  
głosowaniu.  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, drodzy 
współpracownicy pana prezydenta, drodzy goście, przed chwila 
prezydent Paweł Adamowicz zaprezentował, projekt budżetu Gdańska 
na rok 2015 i zapewne nikogo na tej sali nie zdziwi to, że powiem, że 
Klub Radnych Platformy Obywatelskiej ten projekt budżetu poprze. Ale 
pozwólcie państwo, że dosłownie w kilku słowach przedstawię 
argumenty, które stoją za nasza decyzją i za poparciem prorozwojowej 
ścieżki w mieście Gdańsku, którą ten budżet myślę, ze gwarantuje. 
Projekt budżetu miasta został przygotowany w oparciu o przewidywane 
wykonanie roku 2014 oraz założenia makroekonomiczna. Zakładany 
wzrost gospodarczy w Gdańsku, wynikający z zapewnienia miejsc na 



rynku pracy. Dzisiaj od państwa dziennikarzy się dowiedzieliśmy, wiemy, 
ze kolejna firma ogłosi stworzenie kolejnych miejsc pracy w Gdańsku,               
i to wszystko powoduje, ze sytuacja gospodarcza w Gdańsku jest dobra, 
a w związku z tym rosną dochody miasta z podatków dochodowych PIT  
i CIT i one w tym roku wzrastają o niemal 5% co stanowi 33,4 miliona 
złotych. Dochody miasta Gdańska w 2015 roku są na poziomie                    
2 633 000 000 złotych. O nadwyżce budżetowej już mówił i pan 
prezydent  i pan przewodniczący Grzegorz Strzelczyk. Cieszymy się                 
z  tego powodu, to kolejny dowód na to, że pan prezydent oraz jego 
współpracownicy patrzą szerzej i planują przygotowanie miasta do nowej 
perspektywy unijnej. To co bardzo cieszy w tym projekcie budżetu to 
nadal bardzo wysoki udział wydatków inwestycyjnych wynoszący 25%.  
O zadłużeniu wielokrotnie rozmawialiśmy, także podczas kampanii 
wyborczej. Warto tylko przypomnieć, ze zadłużenie naszego miasta jest 
na bardzo bezpiecznym poziomie. Czasopismo „Wspólnota” plasuje 
miasta Gdańsk na 2 miejscu wśród 12 miast zrzeszonych w Zrzeszeniu 
Metropolii Polskich, tych, których maja najniższy udział długu                         
w dochodach ogółem w 2013 roku. Kolejna twarda liczba, twarda dana, 
to indywidualny dopuszczalny wskaźnik obsługi długu dla Gdańska w 
2010 roku wynosi ponad 10%, natomiast w tym dokumencie 
przedstawionym dzisiaj jest on założony na poziomie 4%. To kolejny 
dowód na to, że nasze miasto posiada możliwość dalszego zadłużania 
się i przygotowywania wkładów własnych, które będą mogły być 
wykorzystywane w projektach w nowej perspektywie unijnej. Cieszymy 
się także, ze przygotowana i przedłożona dzisiaj, a prezentowana za 
chwilę Wieloletnia Prognoza Finansowa także daje na to kolejny dowód. 
I jeszcze ranking Międzynarodowej Agencji Ratingowej Fitch , po raz 
kolejny pozytywnie oceniła presje władz Gdańska na wydatki majątkowe, 
racjonalizacje wydatków bieżących, oraz umiejętne zarządzanie 
finansami i po przez utrzymanie wysokiej oceny Gdańska na poziomie 
BBB+ z perspektywą stabilną. Szanowni państwo, panie przewodniczący 
Klub Radnych Platformy Obywatelskiej zagłosuje za przedstawionym 
projektem budżetu miasta Gdańska na 2015 rok, bo zależy nam na 
rozwoju miasta Gdańska a przedstawiony dokument pokazuje, że mamy 
do czynienia z szeroką wizją rozwoju i wykorzystania perspektyw, które 
lada chwila się otworzą przed naszym miastem. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa bardzo proszę otwieramy dyskusję. 
Proszę bardzo  kolejności pan radny Jerzy Milewski. 
 
 
 



Radny JERZY MILEWSKI 
Dziękuję bardzo. Ja przepraszam, na początek za brak mojego 
doświadczenia w tej roli, także proszę wybaczyć, jeśli nie wszystko 
będzie w konwencji funkcjonowania rady, ale w trosce o dobro wspólne 
pozwolę sobie zapytać o kilka rzeczy. Mianowicie pan prezydent mówił     
o bezpiecznej strukturze zadłużenia, i że ono jest bardzo dobre.                    
Ja chciałbym poprosić o kilka słów wyjaśnienia na czym polega to, ze to 
jest takie dobre zadłużenie, i że ono jest bezpieczne skoro jest w 
instytucjach międzynarodowych, a nie w instytucjach polskich. W wielu 
miejscach na świecie, które uważane są za gospodarne instytucje 
publiczne zadłużają się w lokalnych instytucjach finansowych, bo jak się 
pan domyśla panie prezydencie, te instytucje nie robią tego pro publico 
bono, one na tym zarabiają. Więc pytanie jest dlaczego nie chce pan dać 
zarobić polskim instytucjom finansowym? To jest jedno. Drugie. 
Chciałbym zapytać pana o udział miasta w tych projektach, które są 
finansowane z funduszy unijnych. Bo to, że fundusze unijne można 
pozyskać, jest rzeczą pozytywną, ale chciałbym zapytać ile do tego 
miasto musi dołożyć, czyli jaki jest udział procentowy miasta w 
finansowaniu tych projektów, które są finansowane ze środków unijnych. 
Kolejna rzecz, której chciałbym dotknąć, to jest kwestia stopy 
bezrobocia. Pan porównał stopę bezrobocia w Gdańsku, która jest na 
poziomie 5,6% do krajowej w okolica 11%, a myślę panie prezydencie, 
ze byłoby znacznie lepiej, gdyby pan porównał to do stopy bezrobocia w 
podobnych miastach do Gdańska a nie do stopy krajowej, bo inaczej jest 
to mylące, jak pan się pewnie zgodzi. Na koniec słowo komentarza. Jeśli 
dobrze zrozumiałem ten budżet i jego wymowę, to ja z niego czytam 
następujące rzeczy: świetnie państwo wydajecie pieniądze, w sensie 
efektywnie, dużo wydajecie, te środki idą na inwestycje głównie,                    
w związku z tym rośnie koszt obsługi długu, jednocześnie spada dochód 
z mienia komunalnego z 236 do 165 milionów, czyli mienie komunalne 
przynosi gorsze wyniki finansowe, a jednocześnie rosną podatki. Te 
liczby mówią same za siebie. To jest takie gospodarstwo, które wydaje 
dużo pieniędzy na inwestowanie w cos, co nie poprawia sytuacji tego 
gospodarstwa, a jednocześnie obciąża się rodzinę kosztami takiego 
właśnie gospodarzenia. Czy ja dobrze rozumiem, jeśli nie to proszę mnie 
wyprowadzić z błędu. Dziękuję.  
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Dziękuję panu radnemu za pytanie. Proszę państwa, pierwsza uwaga 
zasadnicza, my nie jesteśmy od tego, żeby dawać komukolwiek zarobić. 
Kierujemy się egoistycznym interesem gdańszczan. Szczerze 
powiedziawszy mnie nie interesuje zarobek polskich instytucji 
finansowych. Ja pożyczam pieniądze tam, gdzie mogę najtaniej 



pożyczyć, bo to jest w interesie gdańszczan, obywateli. Na przykładzie 
marż podam jak międzynarodowe instytucje finansowe są bardziej 
konkurencyjne. Marża w Europejskim Banku Inwestycyjnym wynosi 0,14, 
średnia marża w polskim banku 0,6. no i to samo za siebie mówi. 
Oczywiście trzeba dodać, ze w tych międzynarodowych instytucjach 
finansowych my uczestniczymy jako kraj, jesteśmy ich skromnym, ale 
jednak jesteśmy członkami. Ja wiem, ze trudno opozycji pogratulować 
rządzącym, ale gdybyście sięgnęli do struktury zadłużenia innych 
polskich, dużych miast, to nasza, dlatego się chwalę, jest najbardziej 
dojrzała, bo pożyczamy tam, gdzie możemy najtaniej pożyczyć. Czyli 
nasze finanse są bardzo zglobalizowane, umiędzynarodowione. Inne 
miasta boja się wejść aktywniej na międzynarodowy rynek finansowy, to 
uważam warte podkreślenia i można i należy się tym po prostu chwalić. 
Dlatego jak mówię, z struktura jest bezpieczna i że jest dobra struktura 
zadłużenia, to właśnie to chciałem powiedzieć, że mamy w dobrych 
instytucjach pożyczone pieniądze, bo te pieniądze pożyczamy po prostu 
tanio. Koszt pozyskania tego pieniądza jest tańszy, koszt spłaty jest 
niższy, opłaca się. 
Stopa bezrobocia. Oczywiście, podajemy do krajowego, ale stopa 
bezrobocia niższa od gdańskiego jest tylko w Warszawie i w Poznaniu. 
W pozostałych miastach tej 12-stki największych polskich miast, czyli od 
Warszawy do Rzeszowa włącznie, stopa bezrobocia w Gdańsku jest 
bizona do tych miast, niższa jest powtórzę w Warszawie, tam jest 
najniższe bezrobocie, w Poznaniu jest niższe bezrobocie.  
I ostatnia uwaga. Pan się zajmuje biznesem, wiec pan to doskonale 
rozumie, że nie można zjeść ciastka i mieć ciastko. Jeżeli chcemy 
zmodernizować Gdańsk, unowocześnić go i jeszcze zrobić to w krótszym 
okresie czasu, dlatego krótszym bo determinowanym przez środki 
unijne, których już później nie będzie nigdy w takiej ilości, to z bieżących 
dochodów nie jesteśmy w stanie utworzyć wkładów własnych na te 
inwestycje. Czyli musimy dokonać wyboru, na tym polega polityka. 
Polityka to jest sztuka wyboru. Jedni z tego korzystają inni drepczą w 
miejscu. My nie drepczemy w miejscu. Ten wkład własny jest oczywiście 
z bieżących dochodów, jest z pieniędzy pożyczonych przez miasto,                   
i oczywiście  z trzeciego źródła jakim jest sprzedaż mienia komunalnego. 
Sprzedaż mienia komunalnego będzie relatywnie maleć, no bo mienie 
komunalne nie jest reprodukowane. My mienie komunalne zwiększamy, 
po przez większą liczbę dróg i obiektów użyteczności publicznej, parków 
etc. Ale jak wiemy to jest ten typ mienia komunalnego, którego nigdy nie 
sprywatyzujemy, nie skomercjalizujemy. Natomiast te mienie, które 
można sprzedać, można skomercjalizować, czyli można  z niego 
pozyskać jednorazowy wpływ, niestety maleje. Raz sprzedana działka 
jest już sprzedana i koniec. Ale też nie należy też patrzeć na to tak 



pesymistycznie, dlatego, ze ktoś te działkę kupi, coś na tej działce 
wybuduje, będzie płacił podatek od nieruchomości, może tam jacyś 
ludzie zaczną pracować, będą płacili PIT. A więc coś co było pasywne, 
niewykorzystane, w dłuższej perspektywie będzie przynosić miastu 
coroczny dochód. Jednym słowem jest to rzecz pozytywna. Chyba lepiej, 
żeby miasto miało docelowo wszystkie możliwe do zagospodarowania 
tereny zagospodarowane, żeby one żyły, bo w ostateczności tak mi się 
wydaje dla miasta jest to pozytywne. Obciążenia podatkowe to jest 
slogan. Przepraszam. To jest slogan, to jest nie prawda. Już się 
kampania wyborcza skończyła, wiec możemy do tego wrócić za cztery 
lata, ale w ciągu czterech lat bym prosił, żeby tego nie podnosić.                 
Bo podatek płaci tylko podatnik od nieruchomości, każdy z was 
prawdopodobnie ma na własność mieszkanie czy dom, a wiec wiecie 
jakie to jest obciążenie. Ono jest niewielkie w stosunku do kosztów 
miesięcznych, już nie mówiąc o rocznych, bo to nie jest podatek co 
miesiąc, tylko to jest jednorazowy podatek, a wiec jego rola fiskalna, 
znaczy jego obciążenie dla gospodarstwa domowego jest nieistotne. 
Średnio wynosi, dziękuje, że pani mi podpowiada pani skarbnik, średnio 
wynosi 50 zł rocznie. O czym my mówimy? Dlatego tam co roku są te 
takie harce, przekomarzania się czy ktoś jest za podniesieniem podatku 
od nieruchomości, ten kto jest prezydentem, burmistrzem proponuje to, 
to jest wzrost paru groszy. Natomiast inni mówią nie, my jesteśmy 
przeciwni bo to uderza… nikogo nie uderza. Ten podatek od 
nieruchomości ma trochę większy wymiar fiskalny wobec właścicieli 
powierzchni komercyjnych. Bo tam ten podatek jest wyższy. Czy też 
właścicieli budowli, bo ten podatek wynosi 2% od wartości. To tam 
możemy mówić o koszcie. Bez wątpienia tam podatek od nieruchomości 
jest kosztotwórczy wobec produktu czy usług świadczonych przez 
właściciela. Natomiast, nie dla mieszkańców, jestem o tym głęboko 
przekonany. Natomiast oczywiście jest do dyskusji, i my te dane 
przedstawialiśmy i będziemy co roku przedstawiać, na ile usługi miejskie 
w Gdańsku są wyższe, czy są porównywalne w innych dużych, polskich 
miastach. A wiec porównujemy na przykład koszt wody i ścieków, 
czynszów, ale znowuż, czynsze za lokale mieszkalne płaci w Gdańsku 
tylko 10% populacji, czyli nie większość. No i wreszcie koszt transportu 
publicznego, także jednym słowem, chciałbym pana radnego 
Milewskiego próbować przekonać, że prowadzone intensywne 
inwestycje nie pochodzą z drenowania kieszeni gdańszczan, jak to 
niekiedy różni przedstawiciele opozycji, tudzież domorośli znawcy 
ekonomii komunalnej opowiadają. Jest to kompletna bzdura i nieprawda. 
Natomiast można powiedzieć, i można czynić z tego zarzut, to jest do 
dyskusji politycznej, ze inwestycje miejskie, duże, dofinansowane z UE 
na pewno ich prowadzenie powoduje ograniczenie w danym odcinku 



czasu wydatków na inwestycje bądź remonty przedmiotów czy obszarów 
działalności miasta, w której nie mogą dostać dofinansowania unijnego. 
Czyli jakbyśmy chcieli przeliczyć ile byśmy mogli chodników, ulic 
wyremontować, gdybyśmy nie wybudowali na przykład tunelu pod 
Martwą Wisłą, czy nie wybudowali Słowackiego, chociaż to jest 
kompletny populizm, ale można takie ćwiczenie przeprowadzić 
intelektualne, to w tym sensie można by zaryzykować, ze gdybyśmy nie 
zbudowali słowackiego, to byśmy wyremontowali większość 
dzielnicowych ulic. Taki mógłby być wybór. Tak, albo tak. Tylko uwaga, 
byśmy nie mogli tego wyremontować za pieniądze unijne. Słowackiego 
jednak w 60% wybudowaliśmy za pieniądze darmowe. Średnio do 
unijnych inwestycji dokładamy około 30%, średnio, bo są takie, ze 
dokładamy i 50% i 60%, ale z kolei są takie, gdzie zdecydowanie mniej 
dokładamy, średnio około 30% wynosi wkład własny miasta Gdańska.             
I w tym wkładzie miasta Gdańska mamy więcej niż połowę pieniędzy 
swoich, czyli z bieżących wydatków miasta i mniejszość, to są środki 
pożyczone z banków. Czyli może na przykładzie 1 złotówki podam na            
1 złotówkę, tak obliczyliśmy średnio, inwestycyjną, 16 groszy pochodzi z 
kredytów i pożyczek, 28 groszy ze środków unijnych, a 56 groszy ze 
środków własnych. Czyli proporcja jest zdrowa. To są obliczenia 
Wydziału Finansów. Bardzo dziękuję za uwagę.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, szanowni państwo, rada 
miasta jest organem uchwałodawczym, ale i kontrolnym i myślę, ze 
bardzo dobrze się dzieje, że niektórzy radni z założenia maja bardzo 
krytyczne podejście do budżetu. Ja musze powiedzieć, ze również 
staram się podchodzić do tego projektu z mniejszym entuzjazmem, a z 
większą ostrożnością, ale mimo tego bardzo ostrożnego podejścia, po 
przeanalizowaniu tego projektu, myślę, ze trzeba uznać, ze jest to efekt 
bardzo solidnej pracy wyjątkowo profesjonalnych osób. Oczywiście 
budżet ten nie zaspokajają naszych wszystkich oczekiwań i naszych 
marzeń, bo niestety ma to do siebie, ze jest tutaj pewna ograniczoność 
środków, z czego wszyscy sobie zdajemy sprawę. Budżet nie jest 
baśnią, bo wówczas miały wartość literacką, a jest realnym, rzetelnym 
dokumentem, planem dochodów i wydatków naszego miasta. Bardzo 
cieszę się, że  w tej krytyce nie ma takich rozdętych roszczeń wobec 
wydatków, wobec budżetu po stronie wydatków, myślę też o pewnej 
dojrzałości opozycji to może świadczyć. Szanowni państwo jeśli miałbym 
ocenić ten budżet, to powiedziałbym, ze jest budżet po pierwsze realny, 
po drugie bezpieczny, po trzecie rozwojowy, a po czwarte społeczny. 
Realność tego budżetu polega na tym, że opiera się on na rzetelnych, 
realnych wskaźnikach, tutaj pani skarbnik i pan prezydent przytaczali te 



wskaźniki. Podstawowym jest wzrost PKB, myślę, ze ważne jest 
bezpieczeństwo budżetu szczególnie w dobie często niepokojów o utratę 
płynności finansowej miasta. My takiego niepokoju chyba możemy 
całkowicie się pozbyć, nie ma deficytu budżetowego, jest nadwyżka,            
o  czym wspomniał pan przewodniczący Grzegorz Strzelczyk, prawie           
13 mln. Także wskaźnik zadłużenia bardzo bezpieczny 4,18 przy 
dopuszczalnym 10,25, to także nastraja bardzo optymistycznie. Także 
popieram tutaj pana prezydenta, który mówił o tym, że bierzemy kredyty 
nie z banków polskich, ja myślę, ze trzeba powiedzieć inaczej, nie 
bierzemy kredytów z banków komercyjnych, ale bierzmy z instytucji 
finansowych, nie bierzemy kredytów mniej atrakcyjnych, a bierzemy 
bardziej atrakcyjne. To co przykuło moją uwagę to także 25% wydatków 
inwestycyjnych, ale to co cieszy mnie szczególnie jako osobę, która 
związana jest z obszarem edukacji, to to, że kontynuujemy proces 
inwestycji, modernizacji i remontów w gdańskich szkołach. Myślę, ze 
panu prezydentowi i całemu sztabowi osób należą się gratulacje, 
uznanie i szacunek i bardzo serdecznie wszystkim państwu za to 
dziękuję.           
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, myślę, że to co 
jest ważne dla mieszkańców wykazało głosowanie w ramach budżetów 
obywatelskich dla poszczególnych projektów, jak zwykle dla 
mieszkańców bliższa jest ciału koszula. I stad dłuższa byłaby lista tego 
czego w budżecie niema, jakich marzeń mieszkańców ten budżet nie 
spełnia, nich lista tych marzeń, które spełnia.  Przede wszystkim 
zadziwia stwierdzenie, że mamy olbrzymi program przeciwpowodziowy. 
Tak naprawdę przeciwko powodzi działa budowa zbiorników 
retencyjnych, tak jak działała renowacja, wzmocnienie kanału Raduni. Bo 
to, ze robi się kanalizację deszczową w ulicy, no to nie sądzę, żeby to 
powodowało bezpieczeństwo przed zalaniem Gdańska. Wiec tak 
naprawdę zawsze o to się spieraliśmy. Gdańsk przed powodzią 
zabezpiecza to, co robimy w ramach retencji, w ramach melioracji, a 
pomijam te roboty, które czyni się ze względów estetycznych żeby woda 
nie leciała rynsztokami, tylko kanalizacją. Mowa była w budżecie o 
dostępie do terenów inwestycyjnych, do nowych terenów inwestycyjnych, 
co do tego jest pełna zgoda, ze dostęp do portu to jest sprawa dla 
Gdańska kluczowa. Ale istniejące tereny przemysłowe maja drogi w 
opłakanym stanie. Więc ten dochód, który tam jest generowany i 
podatek, który wpływa do miasta Gdańska nie wraca w te miejsce. Takim 
przykładem od lat jest ulica Narwicka, chyba do tej pory nie 
skanalizowana, a jest to ulica przemysłowa, w okolicach bardzo 
prestiżowych, nawet pieszo tamtędy chodzę na stadion. Mówi się o 



funduszach unijnych. Obietnice były wcześniej, mówiło się, że każda 
złotówka miejska będzie wzmocniona dwiema złotówkami z UE, ale już 
ta statystyka jest ad acta, bo samo wybudowanie z własnych środków 
stadionu, ze środków gdańszczan w większości, zaburzyło tę statystykę. 
Wiec można by powiedzieć, ze ta rozrzutność w poprzednich latach 
dzisiaj promieniuje na problemy bieżącego budżetu. Koszt obsługi długu 
rośnie i to są znaczące kwoty, przez co brakuje tych drobnych kwot na 
tak potrzebne bytowe sprawy jak w gospodarce komunalnej. Bo to, że 
przeznaczył pan w planie budżetowym 4 mln na remonty mieszkań to nie 
da się z  tego kapitalnie wyremontować 170 mieszkań, bo łatwo 
przeliczyć, ze było by to ok. 20 tys. na mieszkanie. To nie są fundusze 
na remonty kapitalne. Wiemy w jakim stanie są te lokale, jakich 
nakładów one wymagają. Ale oprócz tego budynki wymagają. Tam 
trzeba remontować fundamenty, tam podsiąka woda, wilgoć czasem do I 
pietra. Wiec samo pudrowanie tej choroby w gospodarce komunalnej nie 
spowoduje leczenia, uzdrowienia tej sytuacji. Tak wiec można by to 
podsumować w ten sposób, jak w profilaktyce zdrowotnej. Nie 
wystarczające środki na profilaktykę zdrowotną, pogłębiające się 
choroby cywilizacyjne w społeczności mieszkańców Gdańska zaskutkują 
w przyszłości zwiększonymi potrzebami w pomocy społecznej. Można 
temu przeciwdziałać dzisiaj i wydaje się stad, ze te środki są 
niewystarczające i potrzebna jest tutaj alokacja. Stad nie można się 
zgodzić z takim projektem budżetu panie prezydencie. Dziękuję bardzo.   
 
Radny PIOTR BORAWSKI   
Panie przewodniczący, wysoka rado. Mięliśmy ponad dwu godzinną 
dyskusję na Komisji Strategii i Budżetu na temat tego dokumentu, który 
w tej chwili omawiamy. Na tym posiedzeniu zarówno pani skarbnik jak          
i pani dyrektor Ostaszewska wszelkie wątpliwości radnym wyjaśniały, 
wszelkie pytania zostały omówione, które były do projektu budżetu. 
Większych zarzutów na tym posiedzeniu nie mięliśmy. Ja dziękuje 
serdecznie wszystkim radnym, którzy byli spoza komisji za to, ze przybyli 
na to posiedzenie żeby swoje wątpliwości wyjaśnić. W tej chwili na sesji 
mamy już dyskusje nad samym dokumentem. Podczas wystąpień 
klubowych mam wrażenie, że jakieś poważniejsze zarzuty co do tego 
projektu nie padły, natomiast już w  tej chwili pada taki zarzut, muszę 
powiedzieć dosyć ciekawy i osobliwy, który w poprzedniej kadencji ani 
razu się nie zdarzył, ze prezydent, ze pani skarbnik, ze pożyczają 
pieniądze na sfinansowanie celów zawartych w budżecie, pożyczają 
tańszy pieniądz a nie droższy. Wiec mam takie pytanie czy to jest 
oficjalna strategia Klubu Prawa i Sprawiedliwości, czy będą państwo, tak 
jak mają to państwo w zwyczaju z jednej strony prosić pana prezydenta 
żeby drożej ten pieniądz pożyczał, a z drugiej strony składać doniesienia 



do prokuratury na niegospodarność. Bo to pewnie się tym skończy. Bo 
skoro można pożyczyć taniej, to dlaczego pożyczać drożej. Naprawdę 
myślę, ze warto skupić się na tych celach, które są zapisane w uchwale 
budżetowej. Jest w niej dalej bardzo wysoki poziom inwestycji, ponad ¼ 
środków jest przekazywana na inwestycje, jest wzrost wydatków 
bieżących, jest nadwyżka budżetowa. To są naprawdę twarde wskaźniki, 
które mówią o tym, że to jest dobry budżet. Co prawda budżet 
przejściowy, bo jak wiemy środki z UE w przyszłym roku się kończą z tej 
perspektywy. Natomiast patrzymy także perspektywicznie i to pan 
dyrektor Dawidowski jak i pani dyrektor Kuś prawie na każdej komisji 
mówiła, ze w budżecie Wydziału Programów Rozwojowych jest zapisane 
32 mln. złotych na przyszłe projekty, na przyszłą perspektywę unijną, tak 
żebyśmy kolejne środki dla Gdańska, dla gdańszczan zdobywali. Tak, 
żebyśmy dalej byli liderem pozyskiwania środków z UE i na mieszkańca 
Gdańska takim liderem byliśmy w zeszłej kadencji. Myślę, ze nasze 
projekty będą tak dobrze przygotowane, także dzięki dzisiejszej decyzji, 
ze tym liderem pozostaniemy nadal. Ja oceniam ten budżet bardzo 
dobrze i teraz po prostu zajmiemy się tym, żeby go dobrze zrealizować. 
Dziękuję serdecznie.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Szanowni państwo, ja w tej sytuacji musiałem dwa słowa jeszcze do tego 
tematu, chociaż nie chciałem go kontynuować. Ale przy okazji do pana 
prezydenta dwa słowa. Pan panie prezydencie powiedział, ze nieprawdą 
jest to, ze wzrastają podatki. Przecież przedstawiał pan to w swojej 
prezentacji, pokazywał pan to na swoich przeźroczach, że podatki                 
w roku 2015 będą wyższe niż w 2014. Czyli rosną.  
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
W swoim wystąpieniu budżetowym zwróciłem uwagę, że dochody                   
z tytułów wszystkich podatków rosną. I na to się składają wpływy z PIT’u, 
CIT’u oraz za czynności prawne, czyli akty notarialne itd. i z tego tytułu 
rosną dochody miasta. Czyli będziemy mięli trochę więcej dochodów              
z PIT’u i CIT’u, to są podatki państwowe. Rosną lekko wpływy z podatku 
od nieruchomości, ale z tego powodu, że co roku oddawane są nowe 
obiekty do użytku, które są opodatkowane. 4 tys. mieszkań na przykład 
zostanie po raz pierwszy objęte podatkiem od nieruchomości, kolejne 
biurowce, biedronki, cokolwiek. Także to rośnie. Mimo, ze sam wymiar 
podatku od nieruchomości wzrósł o 2 grosze czy 3, ale w masie 
powierzchni oczywiście daje to efekt. Także w tym sensie, ale nie jest to 
argument żeby pokazać, ze rośnie fiskalizm. Normalny mechanizm 
wynikający tego, ze jak więcej ludzi zacznie pracować w Gdańsku, mają 



podwyżki, transfery, to jest opodatkowane PIT’em i z tego korzystamy. 
My mamy wpływy z PIT’u około 50% od każdej złotówki. Dziękuję. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Bardzo dziękuje panie prezydencie, teraz to lepiej rozumiem 
rzeczywiście, ale faktem jest, że nawet te małe podatki rosną, chociaż 
rozumiem, ze ich waga jest nie tak wielka. Taki jest przekaz rozumiem            
z tego.  
Natomiast argumenty, które pan użył na temat tego, że opozycja jest za 
droższym kredytem są absurdalne. To chyba brak zrozumienia tego co 
mówimy. Pan prezydent znowu tutaj powoływał się na średnia marzę 
banków, a nas nie powinna interesować średnia marża tylko konkretna 
marża, a najlepiej ta najniższa w określonych wariantach. I znacznie 
lepiej, gdyby pan powiedział, że polskie najlepsze oferty z polskich 
banków były takie a te inne były lepsze bo były takie, także nie do 
średniej powinniśmy się odnosić. Ja rozumiem, ze całe zadłużenie jest w 
złotówce, także tutaj nie ma kwestii ryzyka kursowego w tym zadłużeniu. 
Też bym poprosił o to uzupełnienie. I chcę podkreślić raz jeszcze,                   
że absurdalnym jest zarzut, ze postulujemy droższe finansowanie. 
Postulujemy tańsze finansowanie, a jeżeli jest porównywalne to wtedy 
godne rozważania jest sięganie po to finansowanie z instytucji polskich. 
Dziękuję. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
W budżecie na nadchodzący rok mamy kwotę ponad 15 mln na 
budowanie wizerunku miasta i koordynacje działań promocyjnych. Ponad 
6 mln mamy na budowanie tożsamości gdańszczan. Są to ogromne 
pieniądze, biorąc pod uwagę, że Gdańska nie trzeba promować, bo jest 
ta marka rozpoznawalna wszędzie na świecie a szczególnie w Polsce.  
W każdym przewodniku znajdziemy informacje na temat naszego miasta 
no i wydawanie tak ogromnych pieniędzy jak 6 mln złotych na budowanie 
tożsamości. Jak gdańszczanie maja się utożsamiać ze swoim miastem 
skoro nie widać inwestycji, które mają im służyć? Skoro spada kwota, 
przeznaczona na inwestycje te, które służą bezpośrednio mieszkańcom. 
Które mieszkańcy będą mogli zauważyć w swoim codziennym życiu. 
Druga kwestia dotyczy tego samego budżetu. Zamawianie przez miasto 
reklam w TVN. Czy my nie mamy telewizji publicznej, żebyśmy musieli  
w komercyjnej telewizji zamawiać reklamy? Trzecia kwestia właśnie jeśli 
chodzi o te inwestycje, które maja służyć mieszkańcom. W budżecie 
praktycznie nie znajdziemy pieniędzy przeznaczonych na inwestycje na 
terenie tak bardzo zaniedbanej dzielnicy jak Stogi. Bo mówienie o tym, 
że są pieniądze na modernizacje ulicy Kaczeńce, tak są, ale ta ulica ma 
służyć inwestycjom przemysłowym a nie mieszkańcom. Wystarczy 



pojechać na Stogi żeby zobaczyć, ze to jest trzeci świat, że ta dzielnica 
potrzebuje dofinansowania. I to chyba wszystko. Tak. Dziękuję.  
  
Radny KAZIEMIRZ KORALEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie. Tu padły opinie 
z pańskiej strony, ze dba pan o interesy gdańszczan pożyczając jak 
najtaniej. Ale z drugiej strony trzeba też patrzeć jak się te pieniądze 
wydaje. Ja tylko pragnę przypomnieć nowej radzie, ze spierałem się już 
poprzednio z panem prezydentem o wydatki. Odsyłała mnie od Annasza 
do Kajfasza, mówiąc kolokwialnie, w sprawie wiaduktu na Tamie 
Pędzichowskiej, ja wolałbym żeby takie pieniądze jak na przykład na 
wiadukt z łąki na łąkę, lepiej byłoby wydać na Gdańsku Południe, na 
kawałek nowej Świętokrzyskiej czy inne drogowe rozwiązanie. A wiec te 
kilka milionów miasto straciło, oczywiście tam było dofinansowanie z UE, 
ale takie projektowanie potem skutkuje w innym miejscu. Z drugiej strony 
dowiedziałem się dzisiaj, że pan prezydent sprzedał działkę przy 
Łąkowej 37/38 bez przetargu. Więc pytanie jest czy nie można było tego 
sprzedać lepiej, na przykład gdyby była to sprzedaż na aukcji?                 
W związku z tym pytanie czy rzeczywiście jest to gospodarna polityka 
panie prezydencie? Dziękuję bardzo.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado. Moje pytanie 
będzie właściwie takie najbardziej lajtowe. Pan prezydent zapewne wie o 
co już zapytam. Mianowicie o te nasze szczęsne nieszczęsne sześć 
wniosków, które Komisja Edukacji co roku przesyła do biura celem 
akceptacji. No nie  udaje nam się od 6 lat żadnego postulatu 
zrealizować, ale ja może powiem tak, bo rzeczywiście dziękuję 
serdecznie za te dodatkowe ponad 30 mln złotych  w edukacji, my też 
oferujemy w pełni swoje zaangażowanie In chęć poszukiwania dalszych 
pieniążków chociażby do realizacji tych 6 postulatów, które raptem 
opiewają na kwotę około 4 mln złotych w całości czyli to są pieniądze 
dość powiedzmy nie chce powiedzieć skromne, ale takie, które są w 
naszym zasięgu. One są dość społecznie oczekiwane i tak pomyślałem 
sobie, ponieważ zmodyfikowaliśmy troszeczkę te wnioski, może właśnie 
teraz w momencie kiedy jest takie nowe rozdanie, dać możliwość nam, 
dać narzędzia nowej pani dyrektor wydziału, panu prezydentowi, takie 
nowe narzędzia, chociażby żeby jeden z tych postulatów można było 
wcielić w życie. Cały czas mówię o tych nieszczęsnych 100 zł brutto 
motywacyjnego dodatku, który jest dla dyrektorów i może warto dać taki 
właśnie oręż dyscyplinujący pracę, organizacyjne prace. To jest mi się 
wydaje dla nowego wydziału czy nowego wiceprezydenta tez na pewno 
jakiś taki pozytyw. A druga kwestia to 10 zł, które mięliśmy kiedyś ciężko 



zdobyte i ono świetnie funkcjonowało jeśli chodzi o remonty i inwestycje, 
10 zł na jednego ucznia do dyspozycji dla dyrektora szkoły. Z tego co 
wiem na Komisji Edukacji pani skarbnik dała pewien sygnał, ze jeżeli 
jakieś pieniądze się pojawią to przy najmniej w tych 2 postulatach 
zaczniemy próbę realizacji tych wniosków przegłosowywanych 
jednogłośnie przez wszystkich członków Komisji Edukacji. Żeby pan 
prezydent powiedział chociaż jedno zdanie, ze jak się uda 
wygospodarować jakieś pieniążki w  ciągu roku, my usatysfakcjonowani, 
ze te postulaty od 6 lat składane dadzą jakaś szansę w mniejszej 
chociażby realizacji. Dziękuję serdecznie.  
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ 
Ja mam pytanie do wiceprezydenta Lisickiego w sprawie ewentualnych 
planowanych zmian w finansowaniu komunikacji miejskiej. To znaczy 
czy będą jakieś zmiany w 2015 cen biletów komunikacji miejskiej? Bo ja 
sobie tu wyliczyłem, ze finansowanie z biletów będzie na poziomie 45% 
a 55% z innych źródeł i wydaje mi się, ze to jest ciągle zbyt mały 
współczynnik finansowania z budżetu. Pan kiedyś zapowiadał, ze to 
powinno być pół na pół, ale w zwiadu z tym, ze jest teraz karta dużej 
rodziny i około 20 tys. osób jeździ za darmo, w związku z  tym te 
przychody z biletów musiały spaść. Mi się wydaje, ze powinniśmy teraz 
wypracować jakiś inny współczynnik. Niech 60% pokrywa budżet, a 40% 
sprzedaż biletów. Inaczej jeśli tego nie zrobimy to wyjdzie na to, ze kartę 
dużej rodziny sfinansowali inni współpasażerowie komunikacji miejskiej, 
a nie budżet miasta Gdańska.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Ja panie prezydencie prosiłabym o takie uzupełnienie informacji o 
inwestycji na Stogach, bo z tego co wiem, oczywiście Stogi wymagają 
doinwestowania, natomiast dosyć dużo ostatnio się działo, dwa boiska, 
remont ulicy Siennickiej, place zabaw, rozbudowa domu pomocy 
społecznej Ostoja, odwodnienie podwórek i inne inwestycje, o których 
warto byłoby powiedzieć, bardzo by, prosiła o uzupełnienie tego. Ale ja 
mam takie pytanie dotyczące innej dzielnicy okręgu 1, a mianowicie 
chodzi o Wyspę Sobieszewska. Planowany jest remont ul. 
Przegalińskiej, w ubiegłbym roku zrealizowana była dokumentacja. 
Wiem, ze Wydział Programów Rozwojowych starał się o dofinansowanie 
ze schetynówki, to chyba się nie udało, natomiast chciałam zapytać czy 
będą jakieś dodatkowe źródła finansowania, bo wiadomo, ze jeżeli tego 
dofinansowania nie udało się uzyskać to ten odcinek remontowany 
będzie krótszy i tutaj prosiłabym o odpowiedź taką szczegółową na ten 
temat. Dziękuję bardzo.   
 



Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Ja tylko chciałam zwrócić uwagę, że ulica Siennicka nie jest na Stogach, 
tylko na Przeróbce i to jest taka odległość kilku kilometrów.   
 
Radna ŻANETA GERYK 
Panie przewodniczący, jako nowa przewodnicząca Komisji Edukacji 
chciałam tutaj ad vocem panu radnemu Gierszewskiemu, ale również 
wszystkim powiedzieć, że dołożę zarówno ja jak i cała Komisja Edukacji 
starań i mam również prośbę do pana prezydenta, aby wnioski, które 
będą składane w przyszłości dotyczące nauczycieli były bardziej 
przyjaźnie weryfikowane a my ze swojej strony zrobimy wszystko aby 
móc udowodnić, że nauczyciele na te dodatki zasługują. Będziemy 
pracować nad rozwojem talentów uczniów łącznie z Wydziałem Rozwoju 
Społecznego i liczymy, ze przyszłe 4 lata będą owocne zarówno dla nas 
jako komisji jak również dla nauczycieli gdańskich szkół. Dziękuję.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Szanowni państwo ja chciałem tylko nawiązać krótko do wypowiedzi pani 
radnej Kołakowskiej, która była uprzejma wspomnieć, że wydatki na 
promocje są zbyt duże i niepotrzebne, ze Gdańsk jest znaną marką. Ja 
rozumiem oczywiście te wątpliwości ale myślę, ze wydatki na promocję 
są niezwykle ważna inwestycją, która zapewni ciągłość dochodów w 
przyszłości. To jest coś czego nie możemy bagatelizować i wiele 
podmiotów często w przeszłości wychodziło z takiego założenia, ze jest 
już znaną marką, są znanymi markami i przestało wydawać właściwe 
środki na promocje, myślę tutaj o niektórych hiszpańskich miastach                 
i dzisiaj boryka się z tego powodu z dużymi problemami finansowymi. 
Także jeżeli chodzi o reklamę to myślę, ze tak jak w przypadku kredytu 
musimy brać pod uwagę koszt tego kredytu i kierować się rozrachunkiem 
ekonomicznym czyli brać te kredyty tańsze a odrzucać droższe, tak w 
przypadku reklamy jednak musimy wybierać te reklamę, która jest 
skuteczniejsza i która efektywniej dociera do świadomości odbiorców             
a niekoniecznie ta, która jest tańsza. Dziękuję bardzo.   
 
Radna DOROTA DUDEK 
Ja chciałam kontynuować wątek dzielnicy Stogi oraz Przeróbka.               
W informatorze o sytuacji społeczno-gospodarczej Gdańska za rok 2013 
jednoznacznie wynik, ze pod względem najniższego wskaźnika jakości 
życia mieszkańców Gdańska, niechlubne pierwsze miejsce zajmują 
właśnie obie te dzielnice. Niezadowolenie mieszkańców jest najwyższe 
aż w 9 obszarach na 16 wyodrębnionych. Uważam, ze wbrew ustalonym 
wskaźnikom, w projekcie budżetu miasta nie zostały uwzględnione 
potrzeby tej grupy mieszkańców. Dziękuję. 



Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Może teraz jako historyk powiem panu, że 1000-letni gród znany już nie 
tylko w obrębie Morza Bałtyckiego, ale w całej Europie od XV-XVI wieku 
naprawdę nie potrzebuje tak dużych środków na reklamę. A zwróćmy 
jeszcze uwagę na to o czym mówiłam, budowanie tożsamości 
gdańszczan, ponad 6 mln. to naprawdę nie są małe kwoty.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Ja chciałem odpowiedzieć pani Kołakowskiej. Widzę z tego, że tu mamy 
kandydatkę do Nobla. Bo wie ile, gdzie i jak to można reklamować, żeby 
mieć z tego jakieś korzyści. Szanowna pani, zanim pani da reklamę to 
musi pani spojrzeć na to, jaka ta stacja ma w ogóle słuchalność i gdzie 
jaki ma zasięg. Nie można dawać do naszej regionalnej, która się                 
w zasadzie kończy. Bo tylko są wiadomości w ciągu dnia, dwie audycje i 
koniec, nie ma tego. To jest tanio, ale to nie odnosi skutku żadnego przy 
najmniej dla miasta gdzie my chcemy wyjść szerzej. TVN jest po prostu 
słuchalny, on może być przez panią nie lubiany, ale on jest naprawdę 
słuchalność tej telewizji jest  bardzo duża i tak powinno się robić. Akurat 
ja prowadzę działalność gospodarczą i naprawdę to jest trudno trafić w 
10, można gdzieś tam krążyć, ale te regionalne nasze nośniki to są 
raczej takie schodzące, a nie wschodzące. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo mówimy o budżecie. Bo myśmy się 
skupili na jednym temacie. Wróćmy do budżetu. 
 
Radna BEATA WIERZBA 
Jako przewodnicząca Komisji Turystyki i Promocji chciałam podkreślić co 
jest w protokole zaznaczone, że myśmy zwrócili uwagę na komisji, że 
budżet na promocje, a w tym na wyjazdy, na współpracę 
międzynarodową miasta Gdańska jest za niski w naszym przekonaniu.           
I takie stanowisko radnych podczas komisji zostało przedstawione.              
My nie uważamy, ze to jest za dużo wydawanych środków, tylko wręcz 
przeciwnie za mało, jeśli chodzi o budowanie marki miasta Gdańska w 
Europie czy w  świecie. Dziękuję. 
 
Radny WOJCIECH STYBOR 
Ja też a propos promocji chciałem dwa słowa powiedzieć. A mianowicie 
wydatki na promocję mają powodować dodatkowy ruch turystyczny w 
Gdańsku. W związku z tym mamy dodatkowe wpływy z tytułu PIT, CIT 
itd. to nie są pieniądze wyrzucone w kosmos. Poza tym jeżeli pani 
uważa, że Gdańsk ma taką markę jaką ma od 1000 lat to się w pełni 
zgadzam, jako historyk na pewno ma pani rację i wszyscy to widzimy. 



Natomiast proszę mi w takim razie wyjaśnić, po co światowe marki cały 
czas organizują kampanie reklamowe pomimo tego, iż są powszechnie 
znane? Ale myślę, ze należałoby o to zapytać raczej specjalistów od 
promocji, reklamy po co się takie rzeczy robi, a później dopiero 
wygłaszać swoje tezy dotyczące wysokości tego typu wydatków. Bardzo 
dziękuję. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydenta Miasta Gdańska 
W sprawie generalnej, dotyczącej kredytów. Za miesiąc na swojej sesji 
lutowej w swoim punkcie „Komunikaty Prezydenta” przedstawię strukturę 
zadłużenia, marże i tutaj rozwiejemy te wszystkie wątpliwości, które 
zostały zgłoszone. A poza tym wszystkim się przyda taka dodatkowa 
wiedza. Tutaj zwracam jeszcze uwagę na jeden aspekt, który nie był 
ogłoszony. My pożyczamy pieniądze na długi okres czasu. W Polsce nie 
dostępne są kredyty inwestycyjne na 20 lat, one są tylko dostępne w 
międzynarodowych instytucjach finansowych, czy bankach 
zagranicznych. Polski system bankowy jest tutaj niestety niewydolny. Ale 
będzie rozbudowana informacja, myślę, że ona zaspokoi wszystkich 
zainteresowanie. Za chwile prezydenci Bojanowski, Lisicki i Kowalczuk 
odpowiedzą na szczegółowe pytania, ja jeszcze na jedno. Myśmy 
dokonali zamiany nieruchomości z firmą LPP na ulicy Łąkowej. W 
zamian za ten grunt pozyskamy dużą ilość mieszkań. Ja uznałem, że w 
tym momencie mieszkania dla gdańszczan, których nie stać na kupienie 
własnego mieszkania jest ważniejsze niż wpływ czystej gotówki. 
Będziemy mięli konkretne mieszkania, które będzie można konkretnym 
rodzinom wynająć. Te mieszkania będą od razu w stanie nadającym się 
od razu do zamieszkania.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, zacznę od Stogi z Przeróbką. 
Dlatego, ze jeżeli rozpatrujemy Stogi to nie jest to dzielnica to wyspa i 
tam musimy brać pod uwagę również część Gdańska, która jest 
Przeróbką i zawsze jest w ten sposób analizowana z punktu widzenia 
całego rozpatrywania zarówno projektów, dochodów, liczby 
mieszkańców. Stogi to 11 tys. mieszkańców, Przeróbka to 6,5 tys. 
mieszkańców, łącznie 17 tys. mieszkańców Gdańska, to 4%. 4% 
gdańszczan mieszka w tej części Gdańska natomiast udział tychże 
inwestycji, które jakby zostały wskazane, bo one zostały wskazane tu 
przez panią radną Dunajewski, czyli tory tramwajowe, mosty, do tego 
przebudowa układów placów zabaw, budowa nowych boisk bo ich też 
nie widać, bo są budowane w ramach partnerstw publiczno-prywatnych. 
Zapis polegający na przygotowaniu termomodernizacji w tychże 
obiektach szkolnych z nowej perspektywy to tylko udział w przyszłym 



roku 11,7 inwestycji. 4% mieszkańców dostaje 11,7% nakładów 
inwestycyjnych  z budżetu miasta Gdańska. To jest tylko odpowiedź a 
propos Stogi i Przeróbka i nakłady tam poczynione. Chciałbym tutaj 
odpowiedzieć także na ul. Przegalińska. Faktem jest, ze ubiegaliśmy się 
tam o dofinansowanie z programu zwanego schetynówką, ale to było 
tylko 30% dofinansowania. W związku z tym podjęliśmy decyzję, że 
ogłaszamy przetarg z budżetem założonym na poziomie 70% wartości 
kosztorysu inwestorskiego i będziemy podejmowali decyzję w momencie 
kiedy dostaniemy oferty. Dodatkowo chciałbym też zwrócić uwagę, że 
jeszcze jest przygotowywana modernizacja skrzyżowania łącznie z 
rondem. Czyli tak naprawdę jeśli chodzi o wyspę Sobieszowską 
powinniśmy poradzić sobie z tym najbardziej uciążliwym układem 
komunikacyjnym dla mieszkańców. Nie mogę sobie odmówić, skoro już 
jestem przy mównicy, żeby odnieść się do tego bezrobocia i poziomu 
wynagrodzenia. Panie radny naprawdę 5,6% bezrobocia, to jest całkiem 
przyzwoite bezrobocie przy najlepszej średniej wynagrodzeń w Polsce. 
Bo może państwo tego nie wiecie, ale miasto Gdańsk ma najwyższy 
poziom średniego wynagrodzenia w tym kraju 4,7 tys. złotych na osobę i 
od razu rozwieję jakby wątpliwości 98,4% ludzi pracujących to ludzie 
pracujący w przemyśle i w budżecie prywatnym, tylko 1,8% to sektor 
publiczny i on nie ma wpływu na podnoszenie średniej. Tenże Poznań, 
który ma niska stopę bezrobocia bo około 3% ma niższą średnia 
wynagrodzenia o ponad 400zł. Naprawdę uważam, ze te wskaźniki 
odpowiadają dokładnie na to pytanie, ze jakość życia i rozwój 
gospodarczy miasta Gdańska jest naprawdę na bardzo dobrym poziomie 
i w dobrym kierunku jest kształtowany. Co jest też bardzo interesujące, 
dzisiejsza „Rzeczpospolita” pisze o tym, że miedzy innymi 
Pricewaterhousecoopers podjął właśnie decyzje, w tej chwili odbywa się 
konferencja w ECS, gdzie komunikują, budujemy swój czwarty na 
świecie oddział analityczny. 250 do 500 osób znajdzie miejsce pracy 
znowu w  Gdańsku w sektorze usług o wyższym znaczeniu, bardziej 
sprawnych aniżeli zwykłe usługi a chociażby krawieckie czy innego typu. 
I jeszcze jedna odpowiedź. System przeciwpowodziowy, jak sama 
nazwa mówi system, to nie są tylko zbiorniki. Zbiorniki nam nic nie dadzą 
jeżeli nie będziemy mieli tych zbiorników połączonych sprawnym, o 
pełnym przekroju zestawem albo instalacji podziemnej albo instalacji 
naziemnej. Proszę mi Wierzyc, system przeciwpowodziowy w Gdańsku 
jest bardzo ważny dla miasta Gdańska. Chociażby kwestia wydatków w 
ostatnich 10 latach ponad 400 mln. złotych świadczy o tym. I chciałem 
też zwrócić uwagę, ze przygotowany jest kolejny projekt na kolejna 
perspektywę na ponad 270 mln. złotych. Więc naprawdę to jest bardzo 
ważne przedsięwzięcie dla nas, ale również ważne w nim są kanały i 
rowy melioracyjne. Dlatego również na nie będziemy wydawali 



pieniądze. A jeszcze tama pędzichowska, no po co zrobiliśmy ten 
wiadukt? Bo ludzie go bardzo chcieli. Podzieliliśmy droga Sucharskiego 
im pola na pół i trzeba było im dać możliwość korzystania z własnego 
mienia, własnego majątku, żeby mogli dalej prowadzić swoja działalność, 
którą tam prowadzą. Miedzy innymi dlatego został pobudowany tam 
wiadukt, dla żadnego innego powodu. Dlatego, żeby mieszkańcy 
Gdańska, którzy tam żyją i pracują mogli korzystać ze swoich 
nieruchomości. Dziękuję bardzo.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Ja tylko jeszcze chciałam zapytać o zapewnienie poczucia 
bezpieczeństwa jeżeli chodzi o właśnie Stogi i Przeróbkę, bo tam 
również ten wskaźnik jest bardzo niski, 3,21% w informatorze.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Ja mówiąc o bezpieczeństwie przeciwpowodziowym nie miałem na myśli 
tego wskaźnika, który pani przytacza. Bo to jest wskaźnik, o który musi 
dbać, i my bardzo pracujemy nad tym, policja. Czyli instytucja 
państwowa, jeśli dobrze rozumiem, nie finansowana z budżetu miasta 
Gdańska, ale wspierana. Również na Stogi jest przeznaczona część 
środków na wsparcie tejże instytucji państwowej. Ale faktem jest, ze tutaj 
nie będziemy wyręczać policji, bo ona ma swój budżet, budżet centralny.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Odnosząc się do tej kwestii bardziej chodziło o monitoring wizyjny, na 
przykład, miedzy innymi.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Sam monitoring wizyjny jest rozwijany w mieście i staramy się go 
rozwijać w głównych, jakby nie tyle niebezpiecznych co istotnych                    
z punktu widzenia zarządzania przestrzenia publiczną miejscach. 
Dlatego, że monitoring nie rozwiązuje problemu. Monitoring generuje 
wręcz, to jest odpowiedź do tych pytań, które z państwa strony się 
pojawiały, ogromne dodatkowe koszty bieżącego utrzymania. I to nie 
kamer ale osób, które je obsługują. Więc to jest kwestia ważenia istoty 
problemu. Oczywiście na Stogach także ten monitoring jest i powoli 
będzie rozwijany. Natomiast będziemy raczej starali się monitorować 
policję żeby zapewniała ludziom poziom bezpieczeństwa aniżeli 
montować urządzenia, które wcale nie generują znacznego podniesienia 
poczucia bezpieczeństwa, bo one nie likwidują samej kryminalnej 
patologii, która ma miejsce i która de facto może powodować słabe 
poczucie bezpieczeństwa mieszkańca.   
 



Radna DOROTA DUDEK 
Tylko sugerowałam się tym, ze ten monitoring będzie wprowadzany        
w Brzeźnie. Dlatego, jeżeli jest to złe rozwiązanie, to w Brzeźnie tak,          
a na Stogach i Przeróbce nie? Dziękuję. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Ja nie powiedziałem, ze to jest złe rozwiązanie. Ja powiedziałem, ze to 
jest rozwiązanie, które musi być traktowane równoważnie. Jeżeli już 
pójdziemy dokładnie tym samym tokiem, to dobrze panie radna pewnie 
wie, bo one są dostępne te dane, chociażby co do użyteczności 
używania przez obywateli Gdańska i turystów plaż. No niestety plaża na 
stogach jest używana raptem przez 9% zainteresowanych. A główne 
plaże, które leżą w zainteresowaniu gdańszczan oraz przy okazji 
turystów to Jelitkowo i Brzeźno. I stad między innymi jeżeli już pewne 
czynności wprowadzamy noto idą one od tej strony. Natomiast 
monitoring nie jest rozwiązaniem i panaceum na całe zło. Tylko tyle.  
 
MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
W odpowiedzi panu radnemu Falandyszowi chciałem przypomnieć, pan 
radny nie jest radnym pierwsza kadencję, wiec powinien pamiętać, ale to 
może dla nowo wybranych radnych, ze decyzje w sprawie ewentualnej 
regulacji cenowej, ewentualnej podwyżki biletów, zawsze podejmujemy 
po pierwsze na początku następnego roku. Czyli dzisiaj byśmy mówili,  
ze najszybciej byśmy musieli o takiej decyzji mówić w styczniu albo w 
lutym 2015 roku, ale uwaga, jest to zawsze decyzja wspólna. 
Podejmowana na forum Międzygminnego Związku Komunikacyjnego 
Zatoki Gdańskiej, dlatego, ze mamy w Gdańsku trzech organizatorów, 
na wybrzeży Gdańsk, Gdynie i Wejherowo, i zawsze wspólnie 
wypracowujemy politykę jakie maja być ceny biletów w bieżącym roku. A 
dlaczego w  styczniu? Ano dlatego, żeby wszystkie trzy samorządy, czyli 
Gdynia, Gdańsk i Wejherowo mogły ocenić jakie były wpływy z biletów w 
roku minionym, jakie były koszty, jakie są relacje i wyciągnąć z tego 
stosowne wnioski. Ja tylko chciałbym przypomnieć, ze regulacji 
cenowych w Gdańsku, jeśli chodzi o bilety jednorazowe nie było od roku 
2012, w roku 2013 i 2014 tych regulacji nie było, a jeśli chodzi o bilety 
miesięczne, to ostatnia regulacja była w roku 2011. Jeszcze jedna 
uwaga panie radny. Karta wielkiej rodziny została wprowadzona pod 
koniec 2010 roku. Ona już funkcjonuje w Gdańsku prawie 4 lata, warto o 
tym pamiętać. W związku z tym brak przychodów z biletów, czy utracone 
przychody, już się znajdują w dochodach za rok 2011, 2012, 2013 i za 
chwile 2014. I znowu nie jest prawdą, że brak dochodów z tych biletów 
pokryli inni użytkownicy komunikacji miejskiej. Wręcz przeciwnie, 
dokładnie i wyłącznie pokryli te wydatki wszyscy podatnicy gdańscy, bo 



po prostu to poszło z budżetu. Mówiliśmy kiedyś o tej kotwicy 50/50,                
na dzień dzisiejszy jest to mniej więcej, 55/45. czyli z biletów mamy 45% 
mniej  więcej, a dopłata z budżetu miasta wynosi około 55%.  
Jeszcze ja bym chciał się pochwalić, ponieważ jest to moja ostatnia 
sesja jako Prezydenta Miasta Gdańska, że kiedy przychodziłem do pracy 
tutaj w roku 2007 to cena biletu miesięcznego okresowego w Gdańsku 
wynosiła 132 zł, dzisiaj ten sam bilet kosztuje 102 zł. I powiem więcej w 
roku 2007 codziennie z komunikacji miejskiej korzystało regularnie około 
50 tys. użytkowników biletów miesięcznych, dzisiaj po upływie 8 lat mojej 
pracy jest to 75 tys. o 50% wzrosła liczba osób korzystających 
systematycznie z komunikacji miejskiej w Gdańsku. Wydaje mi się, że 
jest to wynik przyzwoity. Dziękuję bardzo.  
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ 
Dziękuję za odpowiedź, z której wiele się nie dowiedziałem niestety. 
Chociaż wiem, ze pan prezydent już wie, czy będą te plany podwyżek 
biletów czy nie. Co do cen biletów miesięcznych i jednorazowych to 
przecież byłą zawsze pełna zgoda, że my popieramy ta politykę i się z 
nią w 100% zgadzamy, że bilety okresowe powinny być jak najtańsze, a 
jeżeli podwyższać to tylko ceny biletów jednorazowych. Ale ja mam 
jeszcze inne pytanie, chodzi mi o cenę wozokilometrów w komunikacji 
miejskiej za rok 2015, to jest spadek w stosunku do 2014 6 groszy za 
kilometr w komunikacji autobusowej. 6 groszy co wydaje się niewielkim 
spadkiem, jeżeli wziąć pod uwagę dużo znaczniejsze spadki cen oleju 
napędowego, za to jest duża podwyżka cen komunikacji tramwajowej, 
jeżeli chodzi o wozokilometr. Czy to wynika z inwestycji? Bo zawsze mi 
się wydawało, ze w eksploatacji tramwaje są dużo tańsze.  
 
MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Za chwile dam głos pani skarbnik, na ten temat odpowie szczegółowo 
dlaczego są takie zmiany  cenach. Natomiast panie radny, ja bardzo 
proszę Jarku już na koniec, proszę nie mówić nieprawdziwych informacji 
na tej sali. Prośba gorąca. Po pierwsze, proszę mi nie imputować, ze ja 
wiem, czy w przyszłym roku będzie podwyżka czy nie będzie. Otóż 
oświadczam, ze ja najlepiej wiem, że nie wiem. Bo nie wiem. 
Powiedziałem jednoznacznie, co roku jest decyzja podejmowana na 
początku roku kolejnego po budżetowym, jest podejmowana kolegialnie 
w gronie Gdańska, Gdyni i Wejherowa. Myślę, ze pod koniec stycznia 
Piotrek Grzelak się spotka z prezydentami Wejherowa i Gdyni i wspólnie 
będą negocjować, czy jest taka potrzeba czy nie ma. I wtedy zapadnie 
decyzja czy chcemy do państwa przyjść z wnioskiem o nową regulacje 
cenową. Tego dzisiaj nikt nie wie. Jeszcze rok budżetowy się Ne 
skończył, więc nie wiemy jakie mamy wyniki finansowe. To po pierwsze. I 



drugie drogi Jarku. Nie mów, żeście zawsze popierali polityke 
podnoszenia cen jednorazowych a wstrzymywania miesięcznych, 
ponieważ żeście nigdy w historii nie zagłosowali za nowa regulacja 
cenową. Wiec żeście jej nie popierali. Dziękuję.  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Szanowni państwo, spada stawka wozokilometra w przejazdach 
autobusowych z dwóch względów. Po pierwsze niższe koszty paliwa, 
druga kwestia też stawki wzrastają ze względu na amortyzację bo są 
zakapowane nowe autobusy. Ale też spada oprocentowanie obligacji               
i per saldo stawka za wozokilometr w autobusach spada. Natomiast w 
tramwajach minimalnie stawka wzrasta z uwagi na wzrost energii 
elektrycznej, ale tak samo, ponieważ były wyemitowane obligacje na 
zakup tramwajów, stawki są niższe i per saldo stawka wozokilometra 
wzrasta. To są czynniki, które maja wpływ na stawki wozokilometra                 
w poszczególnych środkach komunikacji miejskiej.  
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, panie Przewodnicząca Komisji Edukacji, panie 
radny Piotrze Gierszewski, jeżeli chodzi o edukacje, to priorytet, który 
ustalił prezydent nie tylko na ta kadencje, ale na wszystkie poprzednie 
również i szanowni państwo 167 dyrektorów gdańskich placówek 
oświatowych pracuje obecnie w różnych typach naszych placówek i 
rozmawiamy z nimi co miesiąc. Dochodzimy do przekonania, że należy 
uregulować kwestie dodatku dyrektorskiego, ale również uregulować 
kwestie nadgodzin, które te osoby pobierają. Czyli jeżeli obniżamy 
godziny pracy dyrektora w placówce, to właśnie po to, żeby zajmował się 
placówką, czyli po to, żeby mógł wykonywać swoje obowiązki, dlatego 
tez chcemy wprowadzić systemowe rozwiązanie, tak jak jest to w innych 
miastach, aby te godziny były jasno i czytelnie określone, również 
zawierały się w minimach programowych, tak żeby nauczyciele mogli 
realizować przy najmniej jeden przedmiot, ale w zamian za podwyższony 
dodatek żeby nie było już rozmowy w kwestii podejmowanych nadgodzin 
przez dyrektorów. To jest kwestia jednej grupy. Jeżeli chodzi o grupę  
6,5 tys. nauczycieli  Gdańsku, a także wychowawców, którzy podejmują 
przeróżne role, tutaj tak jak obiecywała pani skarbnik, to mogę 
potwierdzić, że analityczne prace w kierunku podniesienia dodatków cały 
czas trwają i mam nadzieję, ze uda się je też doprowadzić do końca.                
I staną też przed państwem, przed radnymi miasta co do decyzji kiedy je 
wprowadzić. Żeby była możliwość realizacji chociażby takich zadań firm, 
które wymienił pan prezydent Bojanowski, dla nas kluczowym jest 
przede wszystkim podniesienie jakości edukacji. Nie osiągniemy tego 



bez inwestowania w menagerów, którymi są dyrektorzy placówek, 
dlatego jest to naszym priorytetem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, przypomnę, druk 1528, jest to 
budżet miasta Gdańska na 2015 rok z autopoprawkami. Jeśli kogoś nie 
Am na Sali to zapraszam, będziemy głosować. Kto za pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu uchwały druk 1528 wraz z 
autopoprawkami? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 

Uchwałę Nr IV/7/14 
 

sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2015  
 
              

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Bardzo dziękuję wysoka rado za przyjęcie budżetu na 2015 rok.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



PUNKT 7 
 

Uchwały: 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040                          
(druk 8 + 2 autopoprawki ); 

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały, druk nr 8 oraz autopoprawki zgodnie                  
z załączonym uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna, Polityki 
Gospodarczej i Morskiej pozytywna, Komisja Zagospodarowania 
Przestrzennego nie opiniowała, Komisja Samorządu i Ładu Publicznego 
nie opiniowała, Komisja Edukacji opinia pozytywna, Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna, Komisja Kultury też 
pozytywna, Komisja Sportu też pozytywna, Komisja Zrównoważonego 
Rozwoju pozytywna, Komisja Turystyki i Promocji odstąpiła                          
od opiniowania. Głosów w dyskusji nie ma. Kto za pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały druk 8 wraz z autopoprawkami? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr IV/8/14 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska                             

na lata 2014-2040                           
              

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  



2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska            
na 2014 rok (druk 9 + 2 autopoprawki ); 

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały, druk nr 9 oraz autopoprawki zgodnie                  
z załączonym uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna, Polityki 
Gospodarczej i Morskiej pozytywna, Komisja Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywna, Komisja Samorządu i Ładu Publicznego nie 
opiniowała, Komisja Edukacji opinia pozytywna, Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia pozytywna, Komisja Kultury też 
pozytywna, Komisja Sportu też pozytywna, Komisja Zrównoważonego 
Rozwoju pozytywna, Komisja Turystyki i Promocji odstąpiła                          
od opiniowania. Zgłasza się pan radny Koralewski. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, bo to już ostatnia okazja, żeby cos 
powiedzieć na temat budżetu 2014. i tutaj pani skarbnik proszę 
zrozumieć, bo trzeba to nowej radzie powiedzieć, jaki ból się czuje, kiedy 
widzi się piękny wiadukt na tamie pędziechowskiej, a nie widzi się tego 
wiaduktu, który powinien być nad torami na Dolnej Oruni? Wiec inne 
miejsce, zwykłe miejsce byłoby lepiej wykorzystane, niż akurat w tamtym 
miejscu. Pan prezydent powiedział, ze tak sobie życzyli mieszkańcy. 
Mieszkańcy Oruni są innego zdania, wiec widocznie mieszkańcy 
Olszynki, tych łąk, tamtej okolicy mieli większą silę przebicia. Dziękuję 
bardzo.  

 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, bardzo mi przykro, ze muszę to powiedzieć,             
ale jest ogromna różnica. W drodze z Sucharskiego i w wiadukcie nad 
tamą byliśmy inwestorem, w przebudowie linii E65 nie jesteśmy 
inwestorem. I to jest dokładnie ta różnica, gdzie jesteśmy inwestorem, 
możemy kształtować swój projekt, gdzie nie jesteśmy inwestorem,                  
a tylko stoimy obok procesu inwestycyjnego, mamy dużo trudniejszy,              
a czasami wręcz niemożliwy moment w tejże chwili, doprowadzić do tego 
o czym pan mówił. I to właśnie dotknęło Oruni, gdzie po prostu nie 
mięliśmy możliwości doprowadzenia do tego, żeby został zbudowany 
tam wiadukt, bo nie byliśmy tejże przebudowy inwestorem. Dziękuję 
bardzo. 
 



Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Ja w trybie sprostowania tylko. Panie prezydencie mówiłem tu o bólu, ale 
tak naprawdę my jako radni, czy pan jako prezydent jesteśmy kreatorami 
pewnej polityki inwestycyjnej. Ja tu nie mówię o wchodzeniu w buty 
inwestora trasy kolejowej, mnie o tym, że czy wiadukty, czy tunele, które 
miasto buduje, a które służy mieszkańcom. Czyli mamy prawo nad 
torami zbudować wiadukt, mamy prawo zbudować tunel. Mięliśmy prawo 
zbudować wiadukt na Trasie Sucharskiego, to się stało prawda? Tylko o 
to mi chodziło. Przecież ja nie neguje tego, że kolej zaprojektowała 
swoją linie tak jak chciała. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
My dokładnie May prawo i kiedy przyjdzie moment na budowę, mam 
nadzieje, ze z jakichś pieniędzy również europejskich lub innych źródeł, 
przebudowa ulicy Świętokrzyskiej z Małomiejska to prawdopodobnie 
wtedy również zostanie wybudowany jako ich ciąg na druga cześć Oruni 
też jakiś rodzaj wiaduktu. Natomiast pamiętajmy o tym, ze ulicę 
Sucharskiego budowaliśmy właśnie w ramach projektu europejskiego i 
próbowaliśmy tam rozwiązać wszystkie problemy, które były związane 
akurat z ta okolicą. Trudno sobie wyobrazić, żeby element ulicy 
Sucharskiego znalazł się na Oruni, po prostu. Nie ma takiej możliwości. 
To tylko we Włoszech zdarzało się prognozować, brać pieniądze na 
budowę mostów, które nigdy w życiu nie powstały. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, druk nr 9 z autopoprawkami.              
Kto z pań i panów jest za przyjęciem tego projektu? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwałę Nr IV/9/14 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2014 rok 

              
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 



2A) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Gdańska na 
okres kadencji 2014-2018 (druk 16); 

 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu Radnych PO 
Przedstawiła projekt uchwały, druk nr 16 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, druk nr 9 z autopoprawkami.              
Kto z pań i panów jest za przyjęciem tego projektu? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -      10 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 

Uchwałę Nr IV/10/14 
 
 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta 
Gdańska na okres kadencji 2014-2018               

 
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2B) w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk 14); 

 
 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały, druk nr 14 wraz z uzasadnieniem.                   

 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opiniowała pozytywnie ten 
projekt, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej też opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 
14? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 

Uchwałę Nr IV/11/14 
 

w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 
 
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2C) w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXV 
Światowego Jamboree Skautowego w 2023r. i imprez 
poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot Związku Harcerstwa 
Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree Skautowy w 2021 
roku w przypadku przyznania przez Światową Organizację Ruchu 
Skautowego lokalizacji w Polsce, w Mieście Gdańsku (druk 17); 

 
 
MACIEJ LISICKI  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 17 wraz z uzasadnieniem.                   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja dodam, ze z nami jest pan Komendant ZHP i duża grupa harcerzy, 
serdecznie witamy na obradach Rady Miasta Gdańska. 
 
BEATA MATYJASZCZYK – Związek Harcerstwa Polskiego 
Pokaz prezentacji multimedialnej i jej omówienie.  
Prezentacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. To jest druk nr 17 opiniowała Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia – pozytywnie, Kultury – pozytywnie, 
Sportu – pozytywnie, Zrównoważonego Rozwoju – pozytywnie, Turystyki 
i Promocji – pozytywnie. Głos w dyskusji pan przewodniczący Piotr 
Czauderna. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Mogę tylko zapytać, bo może mi to umknęło, gdzie miałoby się to na 
terenie Gdańska odbyć?  
 
MACIEJ LISICKI  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Proszę państwa w Gdańsku jest tylko jedno miejsce gdzie tego typu 
impreza by się mogła odbyć, ponieważ mówimy o powierzchni minimum 
200, a szacujemy nawet 300 hektarów, jest to Wyspa Sobieszewska, 
teren należący do firmy Polano.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Chciałbym zapytać jakie organizacje skautowe z Polski zamierzają brać 
udział w tym przedsięwzięciu?  
 
MACIEJ LISICKI  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak jak tu Beata wspomniała światowe Jamboree jest organizowane przez 
WOSM Światową Organizacje Ruchu Skautowego. Członkami tej światowej 



struktury w przypadku Polski jest Związek Harcerstwa Polskiego, inne 
organizacje harcerskie ze strony Polski, nie są jej członkami w związku z  
czym co do zasady formalnie inne mogą brać udziału w tej imprezie, 
natomiast nie wiemy o się wydarzy do roku 2023, czy inne organizacje 
dołączą, czy nie dołączą. To jest kwestia zupełnie otwarta i nie mająca 
związku z organizacja samego zlotu. Organizatorem jest WOSM, która ma 
takich a nie innych członków.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Pełna wiedza, prezydent sam wiele lat działał w tej organizacji.  
 
MACIEJ LISICKI  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Całe życie. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Więcej głosów nie ma. Przystępujemy do głosowania, druk nr 17. Kto z pań 
i panów jest za przyjęciem tego projektu? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 

Uchwałę Nr IV/12/14 
 

w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXV 
Światowego Jamboree Skautowego w 2023r. i imprez 
poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot Związku 

Harcerstwa Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree 
Skautowy w 2021 roku w przypadku przyznania przez 
Światową Organizację Ruchu Skautowego lokalizacji                   

w Polsce, w Mieście Gdańsku 
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu 
 
 
 



ARTUR GLEBKO – Komendant Wojewódzki ZHP 
Dziękuję za podjęcie takiej decyzji. Ja jestem jeszcze tutaj z inna 
sprawą. Harcerze, skauci z całego świata w Europie roznoszą 
Betlejemskie Światełko Pokoju. Jest to ogień z Groty Narodzenia 
Pańskiego. Chamiałbym dziś zostawić państwu ten ogień. W tym roku 
przekazaniu tego ognia przyświeca idea „pokój jest w nas”, to są słowa 
Jana Pawła II. Przekazuje na ręce pana przewodniczącego Betlejemskie 
Światło pokoju. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy. Trzymamy kciuki, żebyśmy wygrali ten bieg do organizacji tej 
imprezy w 2023 roku. Będziemy wspierać wszystkich, którzy będą o to 
zabiegali. Dziękujemy bardzo również za światełko, które ma nam pomóc w 
pracy na rzecz naszego miasta. 
 
 
 
 
 
11) w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku  (druk 4); 

 
 
 

ANDRZEJ BOJANOWSKI  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 4 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Komisja 
Strategii i Budżetu, obie opiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. Głosów 
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 4? 
 

Za    -      21 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 



Uchwałę Nr IV/13/14 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą                         

w Gdańsku   
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu 
 
 
 
 
 
 

12) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka             
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 5); 

 

 

ANDRZEJ BOJANOWSKI  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 5 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Komisja 
Strategii i Budżetu, obie opiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. Głosów 
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 5? 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 



Uchwałę Nr IV/14/14 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka                              
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 

 
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 
 
 

 

 

13) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka              
z ograniczoną odpowiedzialnością  z siedzibą w Gdańsku (druk 6); 

 

 

ANDRZEJ BOJANOWSKI  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr  6 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Komisja 
Strategii i Budżetu, obie opiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. Głosów 
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 6? 
 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 



 
 
 
 

Uchwałę Nr IV/15/14 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów                                   
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 

spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka                             
z ograniczoną odpowiedzialnością  z siedzibą w Gdańsku  

 
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

14) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy 
w Gdańsku na 2014 rok (druk 10) 

           

 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr  10 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Komisja 
Strategii i Budżetu, obie opiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. Głosów 
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 10? 
 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 



 
 
 

Uchwałę Nr IV/16/14 
 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 

przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku 

na 2014 rok 
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu 

 

 

 

15) w sprawie uchwalenia zmian treści statutu żłobka nr 3 „Złota Rybka”             
z siedzibą w Gdańsku przy ul. Chałubińskiego 20  (druk 15); 

 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 15  wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opiniowała pozytywnie,  
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odstąpiła od opiniowania. Głosów      
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 15? 
 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 



Uchwałę Nr IV/17/14 
 

w sprawie uchwalenia zmian treści statutu żłobka                         
nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą w Gdańsku                                

przy ul. Chałubińskiego 20   
 

z dnia 18 grudnia 2014 roku 
 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu. 

 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Integracyjno 
– Rodzinnemu – jednostce budżetowej (druk 11); 

 

 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 11 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odstąpiła 
od opiniowania. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest                         
za przyjęciem druku nr 11? 
 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwałę Nr IV/18/14 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi 
Integracyjno – Rodzinnemu – jednostce budżetowej 

 
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu. 

 



 
 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2014 roku (druk 12); 

 

 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 12 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opiniowała pozytywnie,  
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odstąpiła od opiniowania. Głosów      
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 12? 
 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwałę Nr IV/19/14 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku 

 
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



18) w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych                           
na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych 
typu rodzinnego na terenie Miasta Gdańska (druk 13); 

 

 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały, druk nr 13 wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opiniowała pozytywnie,  
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odstąpiła od opiniowania. Głosów      
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za przyjęciem druku nr 13? 
 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwałę Nr IV/20/14 
 

w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych                           
na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych typu rodzinnego na terenie                       
Miasta Gdańska 

 
z dnia 18 grudnia 2014 roku 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 
 
 
 
 



 
PUNKT 8 

 
INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH I ODPOWIEDZI  

PREZYDENTA MIASTA 
 
 
Stanowią załącznik 23 i 24 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
 

PUNKT 9 
WNIOSKI I OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

  
 
 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, szanowni panowie 
prezydenci. Myślę, ze oświadczenie, które za chwile wygłoszę w imieniu 
Klubu Radnych PiS połączy nas wszystkich i myślę, ze państwo też się 
przychylą do naszego oświadczenia, w zasadzie do naszego protestu. 
Sprawa jest bardzo ważna. Cieszę się, że jeszcze jest młodzież i będzie 
mogła wysłuchać tego co mamy do powiedzenia.  
 
Odczytano Protest Radnych Klubu PiS, który stanowi załącznik nr 24           
do niniejszego protokołu. 
 
Oczywiście napisaliśmy też skargę do Komendanta Miejskiego Policji, 
mamy świadomość, ze oczywiście policja nie podlega panu 
prezydentowi. Natomiast my jako miasto musimy dbać o wizerunek, 
musimy dbać o prawa obywatelki, o prawa mieszkańców Gdańska i stąd 
musimy wyrazić swój protest i wyrazić nadzieję, że zostaną podjęte 
jakieś kroki, żeby temu zapobiec. Dziękuję bardzo.  
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy bardzo. Jeszcze o głos poprosiła pani Dorota Dudek. 
 
Radna DOROTA DUDEK 
Ja w kwestii formalnej jako wiceprzewodnicząca Komisji Kultury w 
związku ze zmiana składu osobowego Komisji, proponuje zwołanie 



posiedzenia w dniu dzisiejszym w Sali plenarnej po zakończeniu sesji 
rady. Przewidywany jest jeden punkt w porządku obrad, wybór 
przewodniczącego Komisji.   
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Jeszcze do poprzedniej sprawy. Bo to są naprawdę sprawy niepokojące, 
które się dzieją. Jeżeli my będziemy jako obywatele Polski tego rodzaju 
sprawy tolerować i będziemy uważali, ze nic się nie stało i przejdziemy 
nad tym do porządku dziennego, to naprawdę oznacza, że dzieje się coś 
niedobrego z nami i z naszym krajem. Ja bym postulował, żeby Rada 
Miasta Gdańska wydała uchwałę w tej sprawie i zajęła oficjalne 
stanowisko. To jest moja propozycja.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja mam propozycje taką, czy nie skierować tego na Komisje Samorządu 
i Ładu Publicznego najpierw o wyjaśnienie. Na komisje poprosi panie 
przewodnicząca na przykład komendantów, żeby wyjaśnili ten 
przypadek. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
To bardzo bym prosił, żeby podjąć działania w tej sprawie, żeby to nie 
był tylko protest jednego klubu, bo to jest sprawa, która naprawdę 
dotyczy nas wszystkich.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
To pismo powinno być skierowane do pani przewodniczącej Komisji 
Samorządu i Ładu Publicznego jako oficjalne stanowisko Klubu nawet i 
myślę, ze wszyscy będziemy chcieli zobaczyć jakie jest wyjaśnienie.  
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego 
Jako przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego wniosę to 
pod obrady Komisji. Zaprosimy komendanta i osoby zainteresowane na 
najbliższe posiedzenie.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja chciałem podziękować za te wrażliwość radnych i wesprzeć głos pana 
przewodniczącego Czauderny. Chciałem powiedzieć, ze ja jako radny             
i pan Czauderna w imieniu przewodniczącego braliśmy udział w tych 
uroczystościach. W związku z tym nie możemy przejść do porządku 
dziennego nad szykanami, które dotknęły innych uczestników tej 
uroczystości, a nam, ze tak powiem włos z głowy nie spadł, nikt nie miał 
do nas żadnych pretensji. Wiec obywatele musza być traktowani równo i 



cieszę się, ze wysoka rada podziela ten pogląd przewodniczącego 
Czuderny i będzie to miało dalszy ciąg. Dziękuję bardzo.   
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Ja bym chciała tylko poprosić panią Przewodniczącą Komisji Samorządu 
i Ładu Publicznego, żeby informacja o posiedzeniu komisji, na której 
będzie ta sprawa rozpatrywana została do wszystkich radnych wysłana. 
Bardzo proszę.  
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Ja tylko chciałam dodać, ze dlatego dzisiaj to przedstawiliśmy państwu 
na sesji Rady Miasta, żeby wszyscy państwo byli poinformowani o tej 
sytuacji. Dziękuję. 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego 
Oczywiście zgodnie z prośbą całą rada zostanie poinformowana                      
o posiedzeniu komisji, na której będziemy tą sprawę omawiać.   
 
  
 
  
 

PUNKT 10 
ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 
 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy porządek obrad. Przypominam, że o 13 
mamy spotkanie opłatkowe. A jeszcze pan radny Piotr Grzelak, ostatni 
raz dzisiaj jest na sesji jako radny. Zapraszam tutaj do mównicy. 
 
Radny PIOTR GRZELAK 
Chciałem wam serdecznie drogie koleżanki i drodzy koledzy 
podziękować za te parę tygodni wspólnej pracy, ale też części z was za 
te 4 lata, które były w zeszłej kadencji. Wiadomo, nie idę daleko,                   
ale chciałbym za to, co zrobiliście dla mnie do tej pory podziękować                  
i poprosić o więcej. Dziękuję. 
 
 
 



MACIEJ LISICKI  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja również chciałbym podziękować za 8 lat wspólnej pracy, ciężkich 
rozmów. Mam nadzieję, ze efekty mojej pracy państwo ocenicie. Mam 
nadzieje, ze spotkam się z  waszą życzliwością. I do zobaczenia na 
różnych innych wspólnych płaszczyznach współpracy jeżeli będzie taka 
możliwość. Wszystkim życzę powodzenia.   

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja myślę, że będę wyrazicielem jeśli również podziękuję panu 
prezydentowi Lisickiemu w naszym imieniu wszystkich. Bardzo 
dziękujemy panie prezydencie. I oczywiście życzymy Piotrowi, żeby ta 
współpraca miedzy nami się tez dobrze układała i aby owocnie pracował 
na rzecz naszego miasta. Dziękuję bardzo wszystkim. 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1245 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
protokół sporządziła 
inspektor BRMG  
Wioletta Krewniak 


